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Éljen a Nagy Októberi

Szocialista Forradalom 

52, évfordulója!
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A Nagy Októberre 
emlékezünk

i z emberi haladás új 
történelmi korszakát

* megnyitó, emberek, 
nemzetek sorsát meghatá
rozó szocialista forrada
lomról, annak jelentősé
géről emlékezünk meg 
minden év november 7-én.

52 évvel ezelőtt olyan 
hatalom született, mely 
felszabadította és véglege
sen a maga urává tette a 
dolgozó embert, céljául 
tűzte ki a kizsákmányolás 
felszámolását, az osztály
nélküli társadalom felépí
tését. Olyan osztályhatal
mat teremtett, amely az 
osztálynélküli társadalom 
felépítéséért, a társadalmi 
és nemzeti egyenjogúsá
gért, a népek együttélésé
ben a testvéri összefogá
sért, a béke kivívásáért 
harcolt. A Nagy Októberi 
Szocialista Forradalomban 
megszületett munkásha
talom váltotta valóra első
nek a szocializmus Ígére
tét, a felszabadult emberi 
életért harcoló forradalmi 
nemzedékek évszázados ál
mát.

Ez a hatalom joggal vált 
utat mutatóvá, egyben a 
legfőbb forradalmi táma
szává minden ország mun
kásosztályának, mely a ki
zsákmányolás ellen, a sza
badságért és békéért küzd. 
A Szovjetunió népei telje
sítették a szocialista társa
dalom felépítésének nehéz, 
úttörő szerepét és olyan 
munkáshatalmat építettek, 
mely megszüntette a tő
késvilág farkastörvényeit, 
embernek ember által való 
kizsákmányolását, megva
lósította az emberek 
egyenjogúságát.

A szovjet nép vállalta 
az úttörés nagy áldozata
it. Gazdaságának növelé
sével, hatalmának erősíté
sével a szocialista társada
lom mélyen internaciona
lista szellemében védte az 
államok függetlenségét, a 
népek békéjét. Ezek az in
ternacionalista elvek vezé
relték az első szocialista 
államot a fellendült euró- 
pai — ázsiai — afrikai 
forradalmi hullám támo
gatásában, a nemzetközi 
forradalmi munkásmozga
lom leninista megedzésé- 
ben, az előretörő fasizmus, 
imperializmus ellen.

A fasizmusra mért világ
történelmi jelentőségű csa
pásával nem csak saját lé
tét védelmezte, de hozzá
segítette osztálytestvéreit, 
hogy számos európai — 
ázsiai országban kibonta
kozhasson és megerősödjön 
a szocialista forradalom és 
építőmunka, kialakuljon a 
szocialista világrendszer.

A Szovjetunió hatalma, 
politikai, diplomáciai har
cának sokoldalú gazdasági

segítségének eredménye, a 
gyarmati rendszer széthul
lásának folyamata, számos 
új nemzeti állam létrejöt
te, a haladó erők megerő
södése. Léte, példája segí
tette az antiimperialista 
demokratikus mozgalma-* 
kát, a dolgozók gazdasági 
érdekvédelmi harcait, tö
mörülésre, közös fellépés
re ösztönözte a béke híve
it a kapitalista világban.

A magyar kommunista 
munkásmozgalom történe
te, egyben közös testvéri 
küzdelmeink egymás támo
gatásának története.

A szocializmus nemzet
közi osztályküzdelmének, 
sikeres megvívásának fel
tétele, hogy ma már a szo
cialista világrendszer erő
forrásaira támaszkodhat.

A Szovjetunió kimagasló 
gazdasági, technikai, tudo
mányos harciereje képes 
az imperialista atomzsaro
lás ellen megvédeni a bé
kés nemzeteket. Magyaror
szág népének békéjét, füg
getlenségét, szuverenitását 
is a Szovjetunió atomereje 
védi. A magyar nép is él
vezi a Szovjetunió segít
ségét, békés építőmunká
jában gazdaságának fej
lesztésében.

j szocialista államok 
valósították meg mil
liók tényleges gazda

sági, társadalmi és politi
kai létbiztonságát, kultúrá- 
lis szintjük emelését. Mun
kás-paraszti népi jellegű 
demokráciát, emberséges 
néphatalmat teremtettek, 
amely még a járatlan úton 
történt tévedések és hibák 
ellenére is százszor-ezer- 
szer több szabadságot, jo
got biztosít az egyszerű em
berek milliói számára, sor
suk, hazájuk ügyeinek in
tézésében, mint bármelyik, 
a leghaladottabb polgári
kispolgári demokráciák.

Népünk nyugodtan vég
zi építő munkáját, pártunk 
politikáját követi, ezt a 
politikát magáénak vallja. 
A párt és a nép összefo
gása, a szorgalmas munka 
meghozza az eredménye
ket, biztosan haladunk 
pártunk IX. kongresszusán 
meghatározott cél, a szo
cializmus teljes felépítése 
felé.

November 7. a világ pro- 
letáriátusának nagy ünne
pe. Ez alkalommal szere
tettel köszöntjük a szov
jet népet és annak nagy
szerű vezetőjét, a Szovjet
unió Lenini — Kommunis
ta Pártját.

Kosa József
a Szolgáltató Üzem 

vezetője.

A jubileumi évfordulók tiszteletére

Az I-es Bányaüzem vállalta 
december 15-ig teljesíti 

fémtermelési tervét
Kedves Elvtársak!
Üzemünk dolgozói csatlakozva az MSZMP Központi 

Bizottsága, a SZOT, a Hazafias Népfront, a KISZ Köz
ponti Bizottsága, valamint vállalatunk vezetőinek fel
hívásához, az országunkban kibontakozott jubileumi 
versenymozgalom szelleméhez méltóan felajánlást te
szünk, mely szerint vállaljuk, hogy az 1969. évi fém
termelési tervünket 1969. december 15-vel teljesítjük.

Vállalásunkat a vájvégi és a műszaki dolgozók egy
hangú felajánlása alapján tesszük meg, melyet a kö
zelmúltban megtartott röpgyűléseken tettek.

Kővágószőlős, 1969. október 6.
Elvtársi üdvözlettel: 

Virág József sk.
PB titkár 

Molnár Károly sk.
SZB titkár

A verseny segítse az 1969. évi 
vállalások teljesítését

Az év hátralévő hónapjaiban kollektíváink vállalá
saik maradéktalan teljesítésével alapozzák meg a fel- 
szabadulási verseny sikerét.

Az 1969. évben szocialis
ta brigádjaink, nagyobb 
egységeink, üzemeink az 
éves terv alapján vállalá
sokat tettek a Tanácsköz
társaság 50. évfordulója 
méltó megünneplésére.

Az év folyamán kollek
tíváink a vállalások reali
zálása közben kiemelkedő 
munkasikereket értek el 
és eredményes munkájuk
kal részesei az időarányos 
vállalati eredményesség
nek. A még hátralévő hó
napok eredményes munká
ja szükséges ahhoz, hogy 
kollektíváink a hármas 
jelszó alapján tett vállalá
saikat éves szinten és rész
leteiben is teljesítsék. (Szo
cialista brigád cím, „Él
üzem, „Szocialista munka 
üzeme” cím stb.)

Lapunk előző számában 
hírt adtunk róla, hogy az 
MSZMP Központi Bizott
sága és a Hazafias Nép
front Országos Tanácsá
nak felhívására szocialista 
brigádjaink, nagyobb kol
lektíváink, üzemeink szo
cialista munkafelajánláso
kat tettek és tesznek ha
zánk felszabadulásának 25. 
és Lenin születése 100. év
fordulója tiszteletére.
(Csak néhány példa:
— Az I-es Bányaüzem vál
lalta, hogy 1969. évi fém
termelési tervét december 
15-ig teljesíti.

— A IV-es Bányaüzem 
1-es szocialista brigádja 
a havi szakmányterven fe
lül 5 fm, a 2-es és 3-as 
szocialista brigádja 2,5 fm 
vágat kihajtását vállalta.

— A Il-es Bányaüze
münk a versenyt szaka
szokra bontva célfeladato
kat határoz meg (novem

Kerekes Jenő
üzemvezető

Palásthy József sk.
KISZ csúcstitkár

ber 29., december 31. és 
április 4.) az egyes szaka
szokat külön-külön érté
kelik és a legjobbakat er
kölcsi és anyagi elisme
résben részesítik.)

Véleményünk az, hogy a 
már most kibontakozó fel- 
szabadulási verseny segít
se 1969. évi feladataink 
optimális teljesítését, de 
ezen túl az 1970. évi üze
mi — vállalati feladatok
kal összhangban egész 
éven át follyék.

A felszabadulási ver
seny rangját emelje az is, 
hogy a gazdasági eredmé
nyességgel párhuzamosan, 
az aktualitásnak megfele
lően, a színvonalban is 
előbbre lépve segítsük és 
szorgalmazzuk a politikai 
jellegű vállalások teljesí
tését — minőségi kivitele
zését;

— november 7-i megem
lékezések,

— Pécs város felszaba
dulásának 25. évfordulója,

— felszabadulásunk 25. 
és Lenin születésének 100. 
évfordulója (üzemi-vállala
ti tervek maradéktalan és 
színvonalas realizálása).

összegezve-, a felszaba
dulási munkaverseny foko
zottabban telítődjön poli
tikai tartalommal; gazda
sági, politikai tartalom 
mellett külsőségekben is 
(munkahelyi dekorációk) 
fejezze ki a nagy évfor
dulók jelentőségét. Segít
se dolgozóink tudatformá
lását, azt, hogy a III. öt
éves tervből adódó válla
lati feladatok optimális 
teljesítése a munka és 
életkörülmények javulásá
nak alapja.

Simon Sándor

Napirenden:
vállalatunk női dolgosóinak 
munka- és életkörülményei, 

politikai, kulturális, szociális 
helyzete

A vállalati szakszerveze
ti tanács kibővített ülésen 
tárgyalta meg a nődolgo
zók helyzetéről szóló je
lentést. A jelentés össze
állításánál figyelembe vet
ték a gyakorlati munká
ban szerzett tapasztalato
kat, valamint a kiadott 
kérdőíveket, amiből 498 
érkezett be.

Részvétel a termelésben
Vállalatunknál a női 

dolgozók létszámaránya a 
bányászat jellegéből kifo
lyólag mintegy 10 száza
lék, de a vállalat összte- 
vékenységében jelentősége 
ennél jóval nagyobb. Nagy 
'Abbségük alkalmazotti ál
lományban dolgozik — 75 
százalék, .munkásállomány
ban 25 százalék. A válla
lat nődolgozóinak többsé
ge a megkérdezettek közül 
törzsgárda tagnak számít:
1—3 éve dolgozók vállala- | 
tunknál 33,7 százalék. 3—5 
között 13, 5—40 év között 
33,9, 10 év felett 19,3 szá
zalék.

A termelésben különbö
ző beosztásokban dolgozó 
nők többségének szakmai 
képzettsége, munkaköréhez 
előírt iskolai végzettsége 
megvan. Vannak azonban J 
olyan nődolgozóink, akik 
képzettségüknél, iskolai : 
végzettségüknél fogva

szakképzettebb beosztáso
kat is el tudnának látni.

Nődolgozóink munkában 
való helytállása példamu
tató. A szocialista munka
versenyen belül, az összes 
női dolgozók 38,6 százalé
ka vesz részt a szocialista 
brigádmozgalomban.

A bérezés területén 
egyes beosztásokban, első
sorban alkalmazotti kate
góriáknál vannak problé
mák, arra kell törekedni, 
hogy a végzett munka sze
rinti díjazás alapelve job
ban érvényesüljön. Van
nak olyan esetek, amikor 
a kellő iskolai végzettség, 
vagy a megfelelő szakkép
zettség hiánya akadályoz
za a magasabb kategóriá
ba való besorolást. Jutal
mazások, kitüntetések ese
tén egyenlő elbírálás van 
vállalatunknál a férfi és 
női dolgozóknál.

A megkérdezettek közül 
két fő kormány-, 20 fő 
miniszteri, 99 fő kiválj 
dolgozó kitüntetésben ré
szesült. A jutalmazás terü
letén is növekvő tenden
cia tapasztalható. 1967-ben 
148 fő részesült jutalom
ban, 1968-ban már 214 fő. 
Ennek ellenére a jutalma
zásoknál a nődolgozók 
aránya nem kielégítő, pe
dig eredeményes munká-

(Folyt. a 3. oldalon.)
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Méltó módon készül a ll-es Üzem II. körlete 
november 7-re

„Tervünket csakis

A II. körlet dolgozói az 
élmúlt évek során odaadó 
lelkiismeretes munkájuk
kal joggal vívták ki az 
üzemvezetés, társadalmi 
szervek tiszteletét, szerete- 
tét és megbecsülését.

Ha visszatekintünk az 
1968-as gazdasági évben 
elért eredményeinkre, jog
gal mondhatjuk, hogy azt 
nemcsak teljesítettük, ha
nem azt fejtésben 101,7, 
vágatban 112,4 százalékra 
túlteljesítettük. Körletünk 
sikeres politikai és gazda
sági tevékenysége nyomán 
elnyerte a Szocialista kör
let címet.

Az 1969-es gazdasági év, 
a tervek teljesítése ér
dekében új és nagy fel
adatok elé állított bennün
ket. Meg kellett határozni 
tennivalóinkat. Ezek kö
zül egy néhányat megem
lítek.

1. Javítani kell tovább
ra is a vezetés színvonalát, 
a dolgozók és vezetők kap
csolatát.

2. Meg kell szüntetni a 
szocialista brigádmozga
lomban tapasztalt negatív 
jelenségeket.

3. Növelni kell a telje
sítményeket a műszaki 
intézkedések megtételét.

4. Műszaki vezetés te
gyen intézkedéseket a 
technológiai fegyelem, a 
biztonságos munka, bá
nyarend további javításá
ra, a munkaidő teljes ki
használására.

5. Pártszervezetünk nem 
utolsó sorban jelölte meg 
a propaganda és agitáció 
hatékonyabbá tételét, mely 
éves vállalásunk, tervünk 
maradéktalan teljesítését 
kell szolgálnia.

Ezek voltak főbb fela
dataink.

Ma már megállapítható, 
hogy a fent meghatározott 
feladatok végrehajtásában 
munkánk sikeres volt. To
vább javult a vezetés szín
vonala, a bányarend, a 
dolgozók és vezetők kap
csolata, technológiai fegye
lem. Sikerült növelni tel
jesítményeinket, ennek kö
szönhető, hogy a nagyfokú 
létszámhiány ellenére az 
plmúlt kilenc hónap alap
ján 3/4 éves tervünket 
nemcsak teljesítettük, ha
nem 103,9 százalékra túl
teljesítettük.

Agitációs és propaganda 
niunkánkban méltó helyet 
kap a Nagy Októberi Szo
cialista Forradalom, az 
égész nemzetközi munkás- 
osztályra gyakorolt hatása 
és jelentősége. Továbbá 
e nagy ünnepre tett mun- 
kafelájánlásokra való moz
gósítás, mely gazdasági 
eredményeinket, annak si
keres végrehajtását hiva
tott szolgálni. Dolgozóink 
tudatában vannak, hogy 
tervünket csakis fegyelme
zett munkával, magasabb 
teljesítményekkel tudjuk 
elérni. Ezt bizonyítják a 
múlt havi teljesítmények.

Fejtés 106,0, vágat 114,8, 
fejtés + vágat 108,8 szá
zalékra teljesítve.

A harmadik negyedévben 
közel ezren vettek részt a 
szállólakók valamilyen ren
dezvényen. Most a színházi 
szezon beindulásával egyre 
jobban szaporodik a műve
lődni, kulturálódni vágyók 
száma.

fegyelmezett munkával tudjuk 
elérni!"

Véleményünk szerint he- J (szeptember) a körletveze- 
lyesen használtuk fel az' tőség célfeladatok megha- 
anyagi ösztönzés eszközeit tarozásával párhuzamosan 
is- így a múlt hónapban í célprémiumot tűzött ki.

65. csapat: kitűzött feladat: 5,0 to/mű. Elért 5,65 to/mű. 
2 009,- Ft. fizetve. 67. csapat: kitűzött fel. 4,0 to/mű. Elért 
4,05 to/mű 2 C00,— Ft. 10. csapat: kitűz, fel.: 4,5 to/mű. Elért: 
4,02 to/mű. nem lett fizetve. 43. csapat: kitűzött, fel.: 31,0 
cm/mű. Elért 31,02 cm/mű. 1 500,- Ft fizetve.

A körletvezetés október' toztatással a legjobb szak-
hónapra a rendelkezésre , „ázaléko„ túlteliesí- álló 8 000 Ft-ot hasonló , many százalékos tuiteijesi 
módon kívánja némi vál- tés alapján felhasználni.

Legjobb fejtés to/mű. I. helyezett
II. helyezett

III. helyezett

2509,- Ft-ot kap 
2000,- Ft-ot kap 
1000,- Ft-ot kap 
500,- Ft-ot kapIV. helyezett

Legjobb feltöréshajtó I. helyezett 500,- Ft-ot kap
Legjobb vágathajtó I. helyezett 1500,- Ft-ot kap

Meg vagyunk győződve 
arról, hogy dolgozóink is
merve feladatukat, tudá
suk, munkájuk javát ad
ják. Tervünk túlteljesíté
sével fogjuk ünnepelni e 
nagy proletárünnepet, no
vember 7-ét.

Pártalapszervezetünk ve
zetősége köszönetét és el
ismerését fejezi ki a kör

FOLYÓIRA TSZEMLE
PÁRTÉLET októberi 

számában több érdekes 
írást olvastunk. Somogyi 
Gyula népgazdaságunk 
1969. évi fejlődését érté
keli igen reálisan. Az 
eredmények mellett a hi
bákat is bemutatva. Igen 
jelentős írás, melyet min
denkinek, , de különösen 
gazdasági vezetőknek aján
lunk: A kollektíva erejé
vel című. Néhány idézet a 
cikkből. „A székesfehérvá
ri könnyűfémmű igazgató
jától egy tanácskozáson 
megkérdezték: mit tart 
vállalata legfontosabb bel
ső feladatának? Azt vála
szolta: kollektívánk össze- 
koVácsolódását, szilárdítá
sát, erősítését.” Nem a be
ruházásokat sürgette és 
nem is a piackutatást 
hangsúlyozta, hanem a szi
lárd kollektíva megterem

let valamennyi fizikai, 
műszaki dolgozójának si
keres munkájukért.

Vigyék sikerre éves ter
vünk túlteljesítését.

Bakonya, 1969. okt. 10.
Schneider Ferenc
II. körlet alapsz. 

párttitkár

tését.” „Az egyik fő gond: 
... a felső vezetés túlzott 
operativitása, ami a leg
több esetben a korszerűt
len vállalati szervezet kö
vetkezménye.

Két írást emelnénk még 
ki. A jelenkori imperializ
mus néhány új vonása cí
mű a fejlett tőkés orszá
gok legújabb időszaki gaz
dasági fejlődéseit tárgyal
ja. Végül Nagy Gábor ez
redes írása hazánk politi
kai helyzetét és a szovjet 
fegyveres erők felszabadító 
hadműveleteit elemzi az 
1944. őszi időszakban.

TÁRSADALMI SZEMLÉ- 
ből Vasil Bilák elvtárs 
őszinte nyilatkozatát emel
nénk ki, amely a csehszlo
vákiai helyzetről, a kon
szolidálás nehézségeiről ad 
tájékoztatást.

Köszönet
az „Ércbányász”-nak

Kedves Elvtársak!
A MÉV II. sz. Bánya

üzem Pártvégrehajtó Bi
zottsága elismerését és kö
szönetét fejezi ki azért az 
eredményes tájékoztató 
nevelő munkáért, melyet a 
vállalati sajtó üzemünk 
dolgozói körében betölt.

örömmel olvassuk az 
Écrbányászt, saját lapun
kat, mert rólunk tudósít, 
hozzánk szól. Üzemünk 
életével foglalkozó cikkek 
tárgyilagosan ismertetik 
eredményeinket, problé
máinkat, kudarcainkat, 
és munkasikereinket.

Kérjük Önöket, a továb
biakban is ilyen tárgyila
gos nyíltsággal segítsék 
üzemünk politikai, gazda
sági és társadalmi vezeté
sét, üzemünk minden dol
gozóját sokrétű feladatunk 
végrehajtásában.

Geisz Ferenc 
PB titkár

Levél
a szerkesztőségnek

Tisztelt Szerkesztőség!
Kérem önöket, engedjék 

meg, hogy az Ércbányász 
újságunkon keresztül kö
szönetét mondhassak Dr. 
Petőcz elvtársnak, a párt
iskola docensének 1969. 
október 7-i marxista-lenin
ista esti középiskola elő
adójának.

A természet és társada
lom c. fejezet kimeríthe
tetlen témájú előadásában 
igen magas színvonalú és 
az egyszerű ember számá
ra is érthető módon be
szélt. Az előadáson részt
vevőknek nagyon tetszett 
a hétköznapi életből kira
gadott példák, melyet sok 
esetben igen derűsen ve
tett fel Dr. Petőcz elvtárs.

Kérjük Tóth és Lengyel 
elvtársakat, hogy a jövő
ben, ha mód van rá, dr. 
Petőcz elvtársat kérje fel 
az esti középiskola tan
anyagának további előadá
sára.

Mérő Andor
I. bányaüzem T. B.

Kitüntetettek a munkapad mellett

Cselédlányból kiváló hegesztő
Szeretik, tisztelik, megbecsülik

K. Szabó Ferencné, a 
Szolgáltató Üzem hegesz
tőnője. ö az egyetlen nő 
az üzemnél, aki ebben a 
szakmában dolgozik. Arról 
kérdezem, hogyan válasz
totta ezt a szakmát, hol 
kezdett dolgozni.

K. Szabóné, akit az 
üzemnél mindenki Piriké
nek hív, elmondja, hogy 
cselédlányként kezdte éle
tét, majd a felszabadulás 
után 1949-ben lehetőség 
volt rá, hogy nők is jelent
kezhettek hegesztő tanfo
lyamra. ö is jelentkezett, 
a kilenc hónapig tartó tan
folyam ideje alatt 400,— 
Ft fizetést is kapott. A 
tanfolyam elvégzése utón 
a komlói Kossuth-aknán, 
majd ’ a Bányagépjavító 
Vállalatnál dolgozott, ahol 
jó munkájáért sztahano
vista kitüntetést is kapott. 
1956-ban jött az Ércbánya

Emlékezés
j z őszi napsütés enyhén meleg sugarai simoga-

XI tóan terülnek el a Kerepesi úti temető hatal
mas fáinak sokszínű, ezerárnyalatú lombozatán. 
A gondosan ápolt sírok közölt a tisztára söpört 

úton halk léptekkel férfi közeledik és megáll egy 
díszsírkő előtt, amelyen süllyesztett aranybetűk jel
zik: Pintér István határőr főhadnagy 23 éves életét 
adta 1956. októberében a Köztársaság téri pártház
védelmében.

A látogató szívét és torkát összeszorítja az emlé
kezés érzése.

Akkor is ősz volt, csípős éjszakák és enyhe su
garú nappalok, de a nép ellenségeinek szívében po
koli tornádó kavarodott és az úri rend visszaállításá
nak reményében megmozdultak, akcióba léptek.

A szektáns hibák és elvtelenség, a revizionista áru
lás miatt Magyarországon a vezetés szétforgácsoló- 
dott és az imperialisták különböző néven ismert, de 
egy célt szolgáló szerveinek többéves aknamunkája 
kapcsán elérkezettnek látták az időt hazánkban az 
ellenforradalmi restaurációra.

Ezekben a vészes, zavaros napokban kapott Pintér 
István parancsot több tiszttársával együtt, hogy egy 
kislétszámú egységgel a pécsi kerületből menjen Bu
dapestre. Az Országos Parancsnokságon töltött rövid 
éjszaka után Pintér elvtárs, aki röviddel előtte még 
egy drávamenti kisfaluban őrsparancsnokként védte 
szocialista államunk határait, kisszámú egységével 
a nagybudapesti pártbizottság székházába lett vezé
nyelve erősítésként. Talán felötlött a fiatal határőr 
tiszt gondolatában, milyen furcsa, hogy az ország 
szívében kell határőr szolgálatát folytatnia, de köte
lességtudata egy pillanatra sem ingott meg.

Érezte és tudta, hogy a szocialista haza, amely a 
szegénysorsú, többgyermekes munkás családból emel
te ki és nevelte hivatásos tisztté, most tetteket, tö
retlen helytállást követel. És Pintér elvtárs helytállt, 
pedig szülei, szerettei, hűen szeretett felesége és egy
éves kisfia várta meleg, boldog családi fészekben.

A tragikus perc nem váratott sokáig magára. A 
pártházat védő negyven harcos, két hadnagy és né
hány ott tartózkodó magas rendfokozatú honvédtiszt 
egy ideig ellent tudott állni a kb. ezer fős támadók
nak, akik szervezetten, nehéz gyalogsági tűzfegyve
rekkel és tüzérséggel rendelkezve gyilkos erővel pusz
tították a magárahagyott budapesti pártházat. A más
fél órás harcban Pintér elvtárs sorozattalálattól vé
resen ejtette ki fegyverét kezéből és meleg, mélyen 
érző tekintetét örökre elhomályosította a halál.

Nyugodj békében Pintér István főhadnay elvtárs 
— halálod után pártunk, kormányunk adta neked e 
rendfokozatot, amelyen már nem szólíthattak — az 
ügy, amelyért fiatal életedet adtad, győzelmesen ha
lad előre. Most is vannak nehézségek, hibákat is kö
vetünk. el, de sokmindent jobban csinálunk és bizto
san törünk kitűzött célunk felé. Az ellenség tovább
ra is ugrásra készen áll, de erőink megnőttek itthon 
és a világban és a Te emléked figyelmeztetését sem 
felejtjük, hogy figyelmünk, elszántságunk egy pilla
natra sem lankadhat.

Nyugodj békében, drága barátunk, hősi példád to
vább él ifjúságunkban. Városodban, új városrészben, 
amelyet az elmúlt években épült iskolai úttörőcsapat, 
szolgálati helyeden KISZ szervezet viseli nevedet. 
Szeretettel, kegyelettel őrizzük emlékedet mi is, volt 
bajtársaid és harcodat, ígérjük, olyan rendületlenül 
visszük tovább, mint Te tetted.

A kavargó emlékek képsorai végetérnek, a látogató 
a sírra helyezi a magával hozott virágcsokrot és 
ahogy jött, csendes léptekkel elhagyja a temetőt, de 
gondolataiban még sokáig időzik az októberi emlé
keken.

Vállalat Szolgáltató Üze
méhez.

Tizenhárom év alatt a 
munkahelyén megszerették 
Pirikét munkatársai és ő 
is szereti munkahelyét, 
amit az itt eltöltött évek 
tanúsítanak. Fiatalabb
munkatársait, akik most 
kezdik ezt a szakmát, min
denben támogatja, segíti.

A szakszervezet által in
dított politikai oktatásban 
mindig aktívan résztvesz. 
Munkája mellett a társa
dalmi munkából is kiveszi 
részét: szakszervezeti bi
zalmi, társadalmi tanács
tag és a beteglátogatási 
csoport vezetője.

A 25 fős Petőfi szocia
lista brigád egyetlen női 
tagja, ugyanúgy megállja 
helyét a munkában, tanu
lásban és a társadalmi 
munkában, mint férfi 
munkatársai. Az üzemve

zetőség jó munkája jutal
maképpen két alkalommal 
NDK-beli csereüdültetés
ben részesítette, öt-, tíz 
éves törzsgárda jelvényt, 
Kiváló Dolgozó kitüntetést 
és több alkalommal pénz
jutalmat kapott. A XIX. 
Bányásznap alkalmával 
kimagasló munkája elis
meréseképpen a nehézipari 
miniszter által adományo
zott, a „Bányászat Kiváló 
Dolgozója” kitüntetés bol
dog tulajdonosa lett.

Talán hosszú idő volt 
ez a húsz év, amit ebben 
a szakmában eltöltött, a 
kezdés nehézségei, problé
mák, míg kivívta munká
jával a férfi munkatár
sak és vezetői elismerését, 
de megérte, mert szeretik 
és tisztelik őt.

Horváth Jánosné
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Napirenden vállalatunk női dolgozóinak helyzete
(Folyt, az 1. oldalról.)

juk alapján megérdemel
nék. Fel kell hívni a fi
gyelmet arra, hogy 1967. 
és 1968. évben a jutalma- 
zottak közül 110 fő mind 
a két évben részesült ju
talomban és vannak, akik 
több éven keresztül hiába 
dolgoznak becsületesen, 
nem kerül rájuk a sor. 
Az üzemvezetői dicséret 
adta lehetőségekkel is bát
rabban kellene élni.

A nődolgozók munkahe
lyi körülményei az alkal
mazotti és munkásállo
mányban is megfelelőek. 
A nők egészségvédelmével 
kapcsolatban a vizsgálat 
megállapította, hogy szá
mukra tiltott területen 
nem dolgoznak. A tisztál
kodási lehetőség problémá
ja legtöbb helyen megol
dódott, a Kísérleti Kutató 
és Ércdúsító Üzemekben 
pedig a közeljövőben be
fejezésre kerülő fürdőépü
let átadásával fog megol
dódni.

Munka- és védőruha te
kintetében az elmúlt évek
ben több kérés és javas
lat volt, amit a szakszer
vezeti bizottság a vállalat- 
vezetéssel közösen megol
dott. Ilyen volt a laborok 
takarítónőinek lábbeli biz
tosítása, több területen kö
peny biztosítása. A rend
szeres orvosi felülvizsgálat 
biztosított és dicséretet ér
demelnek az évenként 
rendszeresen megszervezett 
önkéntes rákszűrő vizsgá
latok szervezői.

A nődolgozók üdülteté
si helyzetében feltétlenül 
javulást kell elérni. Az 
alapszervezetekben külö
nösen a többgyermekes női 
dolgozóknak kell elsősor
ban több segítséget nyúj
tani. Nagyobb figyelemmel 
kell elosztani az üdülési 
beutalókat, mert (a meg
kérdezettek közül 4,8 szá
zalék) 65-től 3 szór, (meg
kérdezettek 1,6 százaléka) 
4-szer is egymásutáni é- 
vekben résztvett üdülésben- 
A gyermekgondozási segély 
bevezetése óta a vállalat 
területéről 77 dolgozó nő 
ment szülni. Ebből 60 fő 
élt jogával és igénybe vet
te a gyermekgondozási se
gélyt.

Anyagi gondok miatt el
sősorban a nagycsaládo
soknál és egyedül élő 
anyáknál jelentkeznek. 
Ezért a vállalat szakszer
vezeti bizottsága az 1968- 
69-es évben 200 000 Ft se
gélyt utalt ki számukra. 
Fontos lenne még a böl
csödéi és óvodai férőhe
lyek számát emelni, mert 
sok szülő 500-800 Ft-ot fi
zet gyermeke elhelyezésé
ért.

Vállalatunk női dolgozói 
társadalmi tevékenysége az 
utóbbi két évben mind az 
üzemeken belül, mind a 
lakótelepi munkában nö
vekedett. Az összes meg
választott szakszervezeti 
bizalmiak közül 65 fő nő. 
Szakszervezeti szervekben 
választott testület tagja 
127, albizottságokban 70 
nő végez eredményes tár
sadalmi munkát. Szerve
zettség vonatkozásában a 
megkérdezettek 93,2 száza
léka szervezett dolgozó. A 
nőbizottságok aktív tevé
kenységet folytatnak az 
üzemekben. Nődolgozóink 
közül többen tanácstagok, 
szülői munkaközösség tag
jai és népi ülnöki funkciót 
töltenek be.

Vállalatunk női dolgozói
nak politikai képzettsége 
az elmúlt években jelentő
sen fejlődött. Az összes 
női dolgozók 30 százaléka

Tanácskozik a szakszervezeti tanács.
vesz részt politikai okta
tásban. Nődolgozóink ak
tív támogatói—és részesei 
a békéért folyó harcnak, 
mely kifejezésre jut állás- 
foglalásaikban. Például a 
vietnami nép anyagi meg
segítésére szervezett akci
ókban. Vannak azonban 
olyan hődolgozók, akik 
semmilyen társadalmi, po
litikai, közéleti, üzemi te
vékenységben nem vesz
nek részt. Politikai felvi
lágosító munkával kell 
ezen változtatni. A meg
kérdezettek 21,7 százaléka 
nem rendelkezik 8 általá
nos iskolai végzettséggel, 
ezen is sürgősen javítani 
kell, természetesen a fia
talabb korúaknái.

A jelentés befejező ré
szében kilenc pontban ösz- 
szefoglalva a további mun
ka színvonalának emelése 
érdekében tettek javasla
tokat. Például: 9. pont „A 
vállalat szakszervezeti
szervei saját területükön 
nődolgozóik üzemi helyze
tét rendszeresen elemez
zék. Azok az alapszerve
zetek, amelyek ez évben 
testületi üléseikben nem 
tárgyalták az üzemi női 
dolgozók helyzetét, 1970. I. 
negyedév végéig tűzzék 
napirendre és az ülésre 
hívják meg a nőbizottsá
got is.

A vállalati szakszerveze
ti tanács ülésén a jelentést 
élénk vita követte, sok ér
tékes javaslat hangzott el. 
Egyik ilyen vitás kérdés 
az egyenlő munkáért 
egyenlő bér kérdése.

Vannak bizonyos beosz
tások, ahol ez nem min
dig érvényesül, összetetten 
is vizsgálni kell ezt, pél
dául’ képzettség, szorgalom, 
iskolai végzettség össze
függésében.

Foglalkozni kellene a 
lámpakamrában dolgozó 
nők bérével. A ruhacsere 
raktárakban végzett mun
kát nehéz fizikai munká
nak minősítsék. Vállalati 
szinten keresni a lehetősé
get arra, hogy női dolgo
zók munkahelyi lehetősé
geit hogyan lehetne széle
síteni.

A vállalat szakszervezeti 
tanács javasolja az illeté
kes tanácsi szervek felé 
az óvodai férőhely növelé
sét a bölcsödéi férőhelyek 
rovására, figyelembe véve 
az anyasági segély beve
zetésének hatását.

A vitát Rácz elvtárs fog
lalta össze, melyet a szak- 
szervezeti tanácsülés egy
hangúlag elfogadott. A je
lentésben és a vitában el
hangzottakat, amelyek to
vábbi elemzést igényelnek 
az alapszervezetek, szak- 
szervezeti bizottság végez
ze el, munkájának végzé
se közben vegye figyelem
be.

Horváth Jánosné

Hűség a II-es Üzemhez
Tizenöt éves törzsgárda tagok között

A tizenöt éves törzsgár
da tagok közül most ket
tőt ismét a villanólámpa 
fényébe állítunk, hogy er
re a néhány percre ki
emeljük őket a bányász
élet egyébként nem sok 
fénnyel járó világából.

Varga József 1954, július 
26-án került vállalatunk
hoz az akkori Kutatási 
Csoporthoz, mint fiatal 
kompresszorkezelő.

„Az az érdekesség is fű
ződik felvételemhez, hogy 
én voltam az iparosok kö
zül az első, aki a csoport
hoz került' — mondja Var
ga elvtárs. Feladatom volt 
a vasúton érkező új komp
resszorok elszállítása, vala
mint a kutatási területe
ken működő kompresszo
rok javítása, karbantartá
sa. Persze ez állandó ván
dorlást kívánt. Így aztán 
nagyon megörültem, ami
kor 1957. márciusban a II. 
Bányaüzembe kerültem.

Kérem, hasonlítsa össze 
mostani munkakörülmé
nyeit a régivel!

„Azt nem is lehet össze
hasonlítani. Hisz akkor 
még nem voltak meg az 
egész hegyvidéket beháló
zó, gépekkel járható utak, 
mint most. Így a nehéz 
gépalkatrészeket se szállí
tották a helyszínre, hanem 
térdig érő sárban, hóban 
vállunkon cipeltük azokat 
rendeltetési helyükre.”

Szavaiból érzem, hogy 
nagyon szereti szakmáját. 
Ez kiderül abból is, hogy 
munkája mellett 1966-ban 
elvégezte a Gépipari Tech
nikumot, de sok újítása, 
ésszerűsítése is ezt bizo
nyítja.

„Nem akarok már más 
munkahelyet keresni ma
gamnak, jól érzem itt ma
gamat, csak ... csak sze
retném, ha majd egyszer 
olyan beosztásba kerülhet
nék, amelyben az eddig el
méletben tanultakat és 
gyakorlati tapasztalatokat

Szocialista hazánkban 
anyagilag jól ellátott, 

és művelt emberek éljenek
A Szolgáltató Üzem dol

gozói között hazánk felsza
badulásának 25., valamint 
V. I. Lenin születésének 
100. évfordulója tiszteleté
re különböző felajánlások, 
mozgalmak, kezdeménye
zések vannak kialakuló
ban. Az elmúlt évek ta
pasztalatai alapján, célsze
rű a dolgozóknak ezt a 
kezdeményezését felkarol
ni, összefogni, koordinálni, 
tovább kibontakoztatni. 
Üzemünk párt-, tömegszer
vezeti és gazdasági veze
tősége, előkészítő bizottsá

I úgy is hasznosíthatnám, 
hogy csikorgó Ízületeimet 
figyelembe véve — ha ke
vesebb pénzért is —, de 
fizikailag könnyebb lenne 
a munkám.”

Reméljük, kívánsága tel
jesülni fog.

Széli Károly fúrómester 
a negyedik törzsgárda ta
gunk.

„Komlóról kerültem a 
Mélyfúró Üzemhez 1954- 
ben. Nagyon fárasztó volt 
az a 11 év, amelyet ott 
töltöttem.

Hisz akkor még nem 
gépkocsi szállította a fú
rótornyok dolgozóit mun
kahelyükre, hanem gyalog 
mentünk —• jöttünk na
ponta. Nem kímélt ben
nünket az eső, a fagy, de 
még a hóvihar sem. De 
legalább megedzőttünk! 
Hisz számomra sem volt 
az elmúlt 15 év alatt olyan 
akadály — pedig Felső
mi ndszentről járok be na
ponta dolgozni —, hogy 
csak egyszer is igazolatlan 
műszakmulasztásom lett 
volna.

1965-ben kerültem ide, 
a bakonyai üzemhez, ami 
nagy változást jelentett 
számomra. Rendezettebb 
lett az életem, jobbak a 
munkakörülményeim. Most 
a Szocialista részleg címet 
eddig háromszor elért fú
rási részleg dolgozója- va
gyok. Munkámat szeretem 
és az üzem is megfelelően 
méltányolja azt.

Széli elvtárs nem az uni
verzális emberek közé tar
tozik. Fúrómesterként jött 
ide 15 évvel ezelőtt és mint 
ilyen dolgozik nálunk a 
mai napig is.

Kívánjuk, hogy marad
jon is nálunk még sokáig 
jó erőben és egészségben.

Nagy Sándor

got hozott létre, Az előké
szítő bizottság "felelős a po
litikai, termelési, kultúrá- 
lis és sport célkitűzések 
megvalósításáért.

Szocialista célkitűzések
Politikai célkitűzések: 

Az ideológiai, politikai ne
velőmunka fokozása, a 
szervezeti életben és a tö
megek közötti agitációs 
propagandamunkában. — 
Felszabadulásunk történe
tének alaposabb megismer
tetése;
— Hazánk felszabadulása 
óta eltelt 25 év politikai 
és gazdasági eredményei
nek népszerűsítése;

—. A szocialista hazafi- 
ság, az internacionalizmus 
elmélyítése, V. I. Lenin 
életének és munkásságá
nak ismertetése.

Termelési célkitűzések:
— 1959. évre kötött szoci
alista brigádszerződések
ben rögzített feladatok, 
vállalások teljesítése;

— A munka gazdaságos
ságának növelése.

— Baleseti mutatók ja
vítása;

— Munkaerővándorlás 
csökkentése. •

Munkaverseny célkitűzé
sei: Megkerestem Vági Jó
zsef elvtársat — a munka
verseny bizottság elnökét 
—, hogy tájékoztasson a 
dolgozók jubileumi ünnep
ségre való felkészüléséről.

— Ügy vélem, hogy a 
kettős ünnepi évforduló 
méltó megünneplésének 
alapvető formája — mon
dotta — változatlanul az a 
verseny lehet, amelyet a 
brigádjaink, üzemegysége
ink és üzemünk a meg
tisztelő „Szocialista” cím 
elnyeréséért — a verseny- 
bizottság által — az év 
elején közzétett verseny- 
szabályzat szerint folytat
nak. A verseny időszaká
ban azonban szükségesnek 
tartjuk a mozgalom fel
lendítését és továbbfejlesz
tését.

Nyilvánosságot a versenynek
A társadalmi szervek 

illetékes képviselőinek, a 
versenybizottság tagjainak, 
az üzem műszaki vezetői
nek hatékonyabb1 patroná- 
lási munkájával, a brigá
dok gyakoribb látogatásá
val kell elősegíteni a ver
senymozgalmat a verseny
ben élenjáró brigádok fo
kozott erkölcsi és anyagi 
megbecsülésével együtt. 
Maradéktalanul végre kell 

óhajtani a szeptember 3-án 
tartott üzemvezetői tanács
kozás célkitűzéseit, a ver
sennyel kapcsolatos pro
pagandamunka javításával, 
a verseny nyilvánosságá
nak fokozott biztosításával.

A jubileumi munkaver
seny a szocialista brigádok, 
között 1969. szeptember 1- 
től 1970. március 31-ig tart.

Az üzemi versenymozga
lom kiszélesítése érdeké
ben lehetőséget biztosítunk 
az üzemegységek között fő
ként gazdasági célkitűzé
sekért folyó versenyre is. 
Ez az üzemi munkaver
seny második területe, 
amely az előzőekben emlí
tett, Szocialista címért fo
lyó mozgalomtól függetle
nül kerül értékelésre. Mi
vel üzemegységeink tevé
kenysége igen eltérő, az el
ért eredmények reális ösz- 
szehasonlítása nehéz, ezért 
tekintjük a verseny érté
kelésénél alapelvnek, hogy

mindegyik üzemegység 
„önmagával versenyez”; 
egy, a jubileumi verseny 
előtti időszakra —■ általá
ban 1969. I.—Vili. hóna
pokra —. kiszámítottuk a 
versenyben értékelt muta
tószámokat és ezekhez vi
szonyítjuk a versenyidő
szak eredményeit. Az érté
kelés százalékos mutató
kat ad, melyek alapján 
már az üzemegységek kö
zötti sorrend is megálla
pítható. A verseny során 
az egy főre eső munka
mennyiséget, a munka 
gazdaságosságát, a munka- 
védelmi tevékenységet és a 
dolgozók fluktuációját ér
tékeljük.

Két újszerű vonás
Az üzemegységek verse

nyének két újszerű voná
sát külön is kiemelném. A 
verseny során végzett 
munka egy'főre eső meny- 
nyiségét egy összevont mu
tatószámmal fejezzük ki, 
amely a beruházás, ide
gen szolgáltatás, saját elő
állításban készülő anyag-, 
gyártás és társüzemi mun
kavégzés együttes értéké
ből számítható. Ez a szá
mítási mód egyrészt egyen
lő esélyekkel ad lehetősé
gét az összes üzemegysé
geknek a versenyben való 
részvételre, függetlenül at
tól, hogy főként termelési 
értékeket hozó vagy fő
ként társüzemi szolgáltatá
si jellegű-e az üzemegy
ség tevékenysége, másrészt 
mellőzi egyes tevékenységi 
köröknek az összmunká
ból való indokolatlan ki
emelését, esetleg túlértéke
lését a verseny során.
— Másik, nálunk teljesen 
új kezdeményezés, hogy a 
munkavédelem vonalán a 
versenyben nem csak a 
szokásos baleseti mutató
számok szerint sorojuk az 
üzemegységeket, hanem 
versenyeznek az üzemegy
ségnél dolgozó műszakiak 
és a fizikai állományú cso
portvezetők a biztonságos 
munka műszaki, munka- 
szervezési feltételeinek 
mind teljesebb biztosítá
sáért, a munkavédelmi elő
írások betartásáért, az 
oktatási és propaganda- 
munka megjavításáért is.

Eredményeink köteleznek 
bennünket

Mivel biztosak vagyunk 
abban, hogy üzemünk dol
gozói nagy lelkesedéssel 
csatlakoznak a verseny
mozgalomhoz, az üzemi 
munkaverseny előbbi két, 
tartalmában zárt formája 
mellett a versenybizottság 
szükségesnek látja előse
gíteni — a verseny harma
dik területeként — az 
üzem munkacsoportjainak 
és dolgozóinak munkafel
ajánlásait és azok értéke
lését, amelyeket az évfor
dulók tiszteletére tesznek.

Ügy gondolom, hogy az 
üzem versenybizottsága ál
tal kidolgozott, széles kör
ben megvitatott versenyt 
formák minden tekintet
ben biztosítják a jubileu
mi munkaverseny kitelje
sedését és dolgozóink lel
kesedése, versenyszelleme 
a jubileumi munkaverseny 
során biztosan szép ered
ményeket hoz — fejezte 
be tájékoztatását Vági 
elvtárs.

Szuhanyik Lajos
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Tízéves
a III. Bányaüzem

Ahol a II -es üzemiek étkeznek
Több Megértést!

A III. Bányaüzem a 19. bá
nyásznappal egyidőben ünne
pelte fennállásának tizedik 
évfordulóját és éppen ez az 
évforduló ad alkalmat arra, 
hogy nagy vonalakban vé
gigkísérjük az üzem történe
tét - az elvégzett munka rö
vid számvetéseként.

Az üzem létezését 1959. au
gusztus 15-től számítjuk: ek
kor indult meg az É-i táró 
hajtása.

A még egészen fiatal, kez
deti nehézségekkel küzdő 
bánya már 1960-ban komoly 
feladatot kapott: ércet kell 
termelnie. A már korábban 
elkészült tótvári légaknából, 
melyben két szint ki volt 
törve és egy kevés vágat ki
hajtva, viszonylag könnyen 
ércet lehett fogni, így a vá
lasztás erre a területre esett. 
Sürgősen folytatni kellett 
mindkét szinten a vágathaj
tást, valamint a külszíni lé
tesítmények létrehozását a 
termelés és szállítás biztosí
tása érdekében.

A megfeszített munka ered
ményeképpen 1960. III. ne
gyedévében megkezdhettük 
Tótváron az érctermelést, ez
zel egyidőben a K-i főszálli- 
tóvágat kiképzését, 4iogy a 
későbbi 2. sikló felé áthúzó 
szellőztetést tudjunk biztosí
tani. Az É-i táró továbbhaj- 
tásával a vállalat vezetése 
az aknamélyítőket bízta meg, 
egyrészt a termelés, másrészt 
az üzem két részre tagoltsá
gának megszüntetése érdeké
ben. Tevékenységünk ezután 
1961. végéig a tótvári terület
re korlátozódott: ekkor in
dult meg a táró 1. és 2. szin
teken a feltárás és előkészí
tés. Mindezek a munkák a 
létszám fejlesztését is szük
ségessé tették, s az ekkor 
felvett fizikai és műszaki dol
gozók alkotják jelenleg az 
üzem törzsgárdájának jelen
tős részét.

1962-63-ban a felső szintek 
fokozatosan kiterjeszkedtek, 
ekkor már jelenlegi terme
lésünk felét adtuk.

Az aknamélyítők részéről 
megindult a mélyszintek fel
tárása és 1965-re újabb nagy 
feladat elölt álltunk: össze 
kellett kötni két vakaknát, 
amely több, mint 2 km-re 
van egymástól. A feladat vég
rehajtása után ez a szint is 
bekapcsolódott a termelésbe. 
Ezután következő időszak az 
üzem gyors fejlődését hozta 
magával.

A megtett út renprezentá- 
lására néhány számadat: ha 
az 1960. évi termelést 0,5-nek 
vesszük (mivel ekkor csak a 
II. félévben folyt ércterme
lés), akkor az 1968. évi ter
melésünk 21, és amíg a vá- 
gathatjtási teljesítmény 1960- 
ban 14,1 cm/mű. volt, 1968- 
ban 22,0 cm/mű., jelenleg pe
dig 24,0 körül járunk (6 órás 
munkanapra átszámítva).

A fejtési teljesítmények is 
hasonlóképpen alakultak:
1960-ban 1,61; 1968-ban 2,79
to/mű. A fenti eredmények 
létrejöttét nagymértékben 
elősegítette az, hogy új rob
bantási technológiát vezet
tünk be, megszüntettük a 
szállítópályák lepadolását - 
és folytathatnánk tovább . ..

Az üzem az évek során sa
ját szakmunkságárdát nevelt 
fel és képzett ki: 185 robban
tómestert, 380 vájárt, 550 se
gédvájárt, 160 mozdonyveze
tőt és mindezt úgy, hogy 
csak minden ötödik felvett 
dolgozó maradt meg üze
münknél.

Eredményeinkkel és jól 
végzett munkánkkal 1968-ban 
elnyertük az „Élüzem” és a 
„Szocialista munka üzeme” 
címet.

Végezetül: igaz, hogy ez a 
rövid visszatekintés csupán 
az elmúlt 10 év eredményeire 
utal, de hibák és fogyaté
kosságok természetesen vol
tak, mert ezek a munkával 
általában együtt járnak, de 
bízunk abban, hogy az elkö
vetkezendő tíz évben is meg
oldjuk problémáinkat és a 20. 
évfordulón még szebb eredmé
nyekről számolhatunk be.

Csontos István

Év elején, a szabad szombatra való áttérésnél már I 
írtunk egy cikket a bakonyai konyha panaszairól, il
letve a dolgozók véleményéről a konyha munkájá
val kapcsolatban. Most ismét körülnéztünk a konyha 
körül és egyben néhány kérdésre is választ akartunk 
kapni.
A II. üzemi konyhán 

két fajta reggelit — hide- 
get és meleget — készíte- i 
nek, három fogásos nor
más ebédet, néhány nor
más vacsorát, valamint a 
védőétkeztetésben részesü
lők számára szakonként 
egy tál meleg ételt és egy 
csomagot.

Ebben az étkezdében 
több, mint másfél ezer em
ber fogyasztja el reggeli
jét, ebédjét, vacsoráját. Ta
lán nem érdektelen né
hány számadat, melyek 
szerint a konyha naponta 
150 kg hús, 70 kg felvágott, 
40 kg zsír, 2-300 kg bur
gonya, 20 kg vaj, 1500 db 
sajt, 30-40 kg cukor és 360 
kg kenyér kerül általában 
feldolgozásra. Ezt a hatal
mas mennyiséget főzi, süti, 
szeleteli, előkészíti, tálalja, 
csomagolja, valamint az 
ezzel kapcsolatos mosoga
tásokat végzi 36 fő 3 mű
szakban.

Nagy problémát okoz a 
konyhának a csomagolás. 
Az ételkiadás előtt már 5 
órával meg kell kezdeni 
a csomagolást. Ezek után 
hűtőszekrényekbe kerülnek 
a csomagok, hogy lehető
ség szerint a dolgozók fris
sen kapják az ételt.

Sajnos, mint ezt dolgo
zóink már többször szóvá 
tették, a csomagokban a 
választék nagyon kicsi. 
Kérdésemre elmondták, 
hogy erről nem a konyha 
dolgozói tehetnek, mert 
Magyarországon csak há
romféle komolyan tartósí
tott felvágott létezik, a 
csemege szalámi, a gyulai 
kolbász és a turista szalá
mi. Más felvágott meg- 
romlana az étkezés idő
pontjáig, konzervet vagy

Gépkezelők, gépek, gondok
Vállalatunknak sok

olyan névtelen „katonája” 
van, akik nem közvetlenül 
termelik az ércet, munká
juk azonban elengedhetet
lenül szükséges ahhoz, 
hogy az uránérc a felszín
re kerüljön. Ilyenek a gép
kezelők is.

A vájár megszokott moz
dulattal csatolja a sűrített
levegős tömlőt fúrógépére, 
hogy a benne rejlő ener
gia segítségével megfúrja a 
vájvéget. A lapátológépe
ket mozgató energia szin
tén a sűrítettlevegő, de ha 
kell szivattyút, vitlát hajt, 
vagy éppen szellőztető 
ventillátort. Vajon a fel
használók gondolnak-e 
azokra, akik ott állnak az 
energiatermelő berendezé
sek, a kompresszorok mel
lett, éberen figyelve a gép 
minden rezdülését. Hát 
igen. Valószínűleg csak ak
kor, ha valami hiba van 
a sűrítettlevegő ellátás te
rületén.

A vállalat évekkel ez
előtt, 1963-ban hozta létre 
a Szolgáltató Üzem kere
tein belül az üzemviteli 
üzemegységet, amelynek 
feladata, hogy sűrítettleve
gővel, gőzzel és melegvíz
zel lássa el a bányaüzeme
ket és hogy biztosítsa a 
bányabeli főszivattyútele
pek és a főszellőztetők 
üzemét, valamint karban
tartását. Ezen üzemrész

száraz sajtot a KÖJÁL 
nem engedélyez. Ugyan
ezen okok miatt lehet csak 
tojást vagy csomagolt saj
tot adni a csomagban.

Problémánk volt az is, 
hogy a reggeli étkezésnél 
gyakran nincs elég hideg 
reggeli, és ennél is nagyon 
kicsi a választék. Sajnos, 
az a helyzet — mondják a 
konyha vezetői —, hogy a 
Vendéglátóipari Vállalat, 
valamint a FŰSZERT í»v 
adja nekik is az árut. Hi
hetetlenül hangzik, de je
len pillanatban a konyha 
nem kapott a FÜSZÉRT- 
től magyarborsot, babérle
velet, sót, élesztőt. Tehát 
a bajok nem nálunk ke
resendők. Általában a szá
raz árunál kicsi a válasz
ték.

Ismét szóvá tettük a kés
hiányt. Változatlan prob
léma, de azt hiszem, itt 
dolgozóink viselkedéséről 
is szó van. Bányásznapkor 
25 sótartó lett kitéve az 
asztalokra és kis üvegvá
zákban virág. 10 sótartó 
még aznap eltűnt és szá
mos virágváza is.

Véleményem szerint aki 
nálunk dolgozik, keres 
annyit, hogy egy sótartót 
vaov egy üvegvázát vagy 
esetleg kést vegyen magá
nak. Évente 70 000 Ft kár 
származik törésből és el
tűnésből.

Ugyanide tartozik az a 
minősíthetetlen viselkedés 
is, amikor egyes dolgozók 
ecetet vagy cigarettahamut 
öntenek az üvegekbe, vagy 
marékszám teszik a cukrot 
a tejbe és aztán nem isz- 
szák meg, tehát megy a 
moslékba. Előfordult az is, 
hogy egyes dolgozók a füg
gönyökbe törülték a kezü

ben dolgoznak a gépkeze
lők, akik biztosítják a váj- 
végi dolgozók számára 
munkájuk elengedhetetlen 
előfeltételeit.

És itt érkezünk el a 
gondokhoz. A megfelelő 
gépkezelő létszám biztosí
tása évek óta igen nagy 
gondot és problémát je
lent az üzem vezetőségé
nek. A nyugdíjba menő 
vagy a vállalattól leszá
moló dolgozók helyébe 

Rgen nehéz újat beállíta
ni. Az üzem automatizá
lással igyekezett a problé
mán segíteni. így automa
tizálta a főszellőztetők 
üzemellenőrzését és a ki
sebb szivattyútelepeket. 
Célul tűzték ki az üzem 
vezetői a dolgozók munka- 
körülményeinek lényeges 
javítását. A kazánházak 
dolgozói még emlékeznek 
a kokszfűtésre, a poros, 
-egészségtelen, nehéz fizikai 
erőfeszítést jelentő kazán
házi munkára. Egy több
éves program segítségével 
olajtüzelő berendezések ke
rültek beépítésre és a fű
tők munkája ma már csak 
az ellenőrzés, ök is in
kább gépkezelők ma már, 
mint a szó igazi értelmé
ben vett fűtők.

A kompresszorházak hő- 
és zajártalmának csökken
tése érdekében a bakonyai 
krompresszorház bővítésé
vel párhuzamosan kísérle

ket, vagy a májkrémes ke
nyeret a falra kenték. Biz
tosra veszem, hogy ezen 
dolgozók odahaza nem 
mernek cipőben menni a 
szobába.

És még valamit. Ezek 
az asszonyok három mű
szakban átlagosan havi 
1000—1100 Ft-ért dolgoz
nak. A vállalatunktól napi 
4,50 Ft-ot kapnak étkezés
re. Nem azt eszik, amit a 
bányászok. Tehát nem ér
demlik meg és nagyon szé
gyenletes dolog, hogy né- 
hányan minősíthetetlen 
hangon és durván beszél
jenek velük.

Tagadhatatlan, hogy az 
embert bosszantja, ha pont 
ő előtte fogy el a túrós
palacsinta. De azt is fi
gyelembe kell venni, hogy 
a konyhai dolgozóknak 
tartalékolni kell a később- 
jövők számára is. Más té
ren viszont azt is látni 
kell, hogy a húsellátás vá
rosszerte ingadozik, így 
aztán itt is többízben kell 
baromfit felszolgálni. Az 
étlap szerinti étkeztetést 
pedig nálunk nem lett vol
na érdemes bevezetni, 
mert kimondottan a dol
gozóink jártak volna rosz- 
szabbul. Ennél az étkez
tetési formánál ugyanis 
vendéglői százalékot is kell 
fizetni.

A konyhán tehát vannak 
még problémák és ezt a 
konyha vezetői is látják. 
Segíteni rajtuk azonban, 
önhibájukon kívül, nem 
mindig tudnak. Tehát dol
gozóinknak is több meg
értést és türelmet kell ta
núsítania.

Végezetül pedig tolmá
csolnám a konyha dolgo
zóinak kérését:

CSAK ANNYI MEGBECSÜ
LÉST A KONYHASORNAK, 
AMENNYIT DOLGOZÓINK 
ÖNMAGUKNAK KIVANNAK.

Érdi Krausz Gábor

ti berendezések kerülnek 
beépítésre. Ha a kísértetek 
sikeresen fejeződnek be, a 
többi gépház is átépítésre 
kerül. Sor került a bérek 
rendezésére is, és az új 
bérek bevezetése óta a 
gépkezelők alapbére álta
lában 65,—, 70,— Ft/mű- 
szak körül mozog.

Azok a gépkezelők, 
akik több éve végzik ezt 
a munkát, megszerették 
munkahelyüket. Tudatában 
vannak felelősségüknek és 
lelkiismeretesen végzik 
fontos feladatukat, őrköd
ve azon, hogy a föld mé
lyén dolgozók munkáját 
minél jobban segítsék a 
maguk területén.

A vállalatnál igen sokan 
végezték el az elmúlt évek
ben a gépkezelői tanfolya
mokat. Vannak közöttük, 
akik esetleg sérülésük 
vagy más okok miatt már 
nehezen végzik a bánya
munkát, de mint gépkeze
lők ragyogóan megállnák 
helyüket és segítenének a 
létszámgondok megoldásá
ban az üzem vezetőségé
nek.

A Szolgáltató Üzem ve
zetői és dolgozói szeretet
tel várják mindazokat, 
akik gépkezelői vizsgával 
rendelkeznek.

Bányász István 
üzemviteli

üzemegység vezető

Jó ha tudjuk!
Az állami támogatásban részesített áttelepült dolgozók 
visszatérítési kötelezettségéröl

A szénbányászat távlati kérdéseiről, a szénbányá
szat tervszerű termeléscsökkentésével és korszerűsí
tésével kapcsolatos intézkedésekről kiadott kormány- 
határozat, valamint az ennek végrehajtására kiadott 
miniszteri utasítások jelentős kedvezményeket bizto
sítanak az áttelepülő szénbányászati dolgozóknak.

A vállalatunkhoz szervezetten áthelyezett — és az 
előírt feltételeknek megfelelő — dolgozók soron kí
vül lakást kaptak és magas összegű letelepedési se
gélyben részesültek. Ezen túlmenően a vállalat mesz- 
szemenően támogatta az áttelepült dolgozók egyéb 
problémáinak megoldását is.

Sokan nem tudtak az új környezettel megbarát
kozni és vállalatunkat elhagyták, akadt azonban ne
hány áttelepült dolgozó, akik a lehetőségeket meg
ragadva, az egyéni érdekek elérésére és haszonszer
zésre próbálták kihasználni az áttelepüléssel bizto
sított kedvezményeket. Az állami támogatással bizto
sított lakásokat igyekeztek másnak átjátszani és le
telepedési segély (10 000—15 000 Ft, a családtagok 
számától függően) felvétele után, vállalatunkat el
hagyták. Igaz, hogy ez nem jellemző az áttelepült 
dolgozókra — hiszen többségük igen becsületesen dol
gozik és igyekeznek az új környezetbe beilleszkedni 
—, azonban az említett esetek a becsületes dolgozóink 
körében nemtetszést váltott ki és elítélték az ilyen 
„szerencselovagokat”.

Ismeretes ugyanis, hogy sok dolgozóink évek óta 
vár lakásra, de igényüket nem tudjuk kielégíteni és 
ezek gyakran felvetették, hogy a vállalatunknál új 
dolgozónak minősülő áttelepülők rövid időn belül 
lakást kaptak.

A 12/1969. NIM-PN-OT-ÉVM sz. együttes utasítás 
most rendez néhány problémát és előírja, hogy az 
állami támogatás összegét vissza kell téríteni annak, 
aki az áthelyezést követő 5 éven belül saját elhatá
rozásából nem bányaipari vagy esetleg ismét az át
helyező szervnél helyezkedik el.

Az áttelepült dolgozóinknak a jövőben tehát szá
molni kell ezzel az utasítással.

A visszatérítési kötelezettség valószínűleg csökken
teni fogja a vándorlást és vállalatunk dolgozóiban is 
megváltoztatja az áttelepült dolgozókról alkotott be
nyomást.

Juhász Károly

Melegvíz Mágocson
Az országszerte folyó 

uránkutatás során Mágo- 
cson is mélyített egy fú
rást a Kutató Mélyfúró 
Üzem M-7. brigádja. A fú
rás gyorsan haladt előre, 
probléma nem volt. Az 
előzetes kutatás geofizikai 
adatai azonban a mélyfú
rásban nem igazolódtak. 
A permi homokkő helyett 
a mélységben gránitot ért 
a fúró hozama. Nagy baj. 
A kezdeti borúlátást azon
ban hamarosan bizakodás 
váltotta fel, hiszen min
denki tudta, hogy Mágocs- 
nak víz kellene.

A gránit fölött olyan 
durva törmelékes rétegek 
helyezkedtek el, amelyek
ből arra lehetett következ
tetni, hogy a fúrás vízki
vételre alkalmassá tehető. 
Ez fontos dolog, hiszen 
Mágocsnak vízre van szük
sége. A községnek mind
össze két, kis vízhozamú 
kútja van. A kavics és 
homok összlet laboratóriu
mi vizsgálata eredménnyel 
kecsegtetett. A Mágocsi 
Vízmű Társulat is érdek
lődött már, sőt kérte a fú
rás kútkiképzését. Megin
dult a munka: béléscsöve
zés, beszűrőzés. S mikor 
mindez készen volt, dübö
rögni kezdtek a kompresz- 
szorok, nagy volt az izga
lom a fúrás körül; Suha 
Ferenc üzemvezető, a főfú
rómester, a geológus hid- 
rogeológus és csaknem az 
egész fúróbrigád feszülten 
figyelt a gumitömlőre. S 
gyengén, köpködve koszos, 
sárga lé jelent meg a töm
lővégnél. Eleinte minden
ki reménykedett még, majd 
egy óra múlva belátható 
volt, ez nem megfelelő. A 
„pipát” mélyebbre kell be
építeni, hangzott az utasí
tás. Komor volt a hangu
lat Pécsig. De tnásnap reg

gel jött a telefonértesítés 
az üzembe; „Itt a víz, és 
méghozzá meleg."

Gyorsan Mágocsra. S 
valóban, már messziről le
hetett érezni a kénhidro
génes víz jellegzetes záp
tojás szagát. Mintha Har
kányban lennénk. Közelről 
pedig újabb meglepetés: a 
víz fekete! Hőfoka 37 fok! 
Egy hétig folyt a hidrogeo
lógiai vizsgálat, s bebizo
nyosodott, az a geológiai 
előrejelzés helyes volt. Per
cenként 500 1 vizet adott a 
fúrás, s a vízszint 20 m- 
rel szállt lejjebb. Aki csak 
egy kicsit is ért hozzá, 
tudja, hogy ez nagyon jó 
dolog. Azt jelenti, hogy 
ennél sokkal több vizet is 
képes adni a kút. Hiszen 
még két kompresszor sem 
tudta lejjebb szorítani az 
üzemi vízszintet. Nagy volt 
az öröm! Igaz, hogy Má- 
gocs ivóvizet várt, de ez 
több annál! Valószínűleg 
gyógyvíz!

A gyorsan begyűjtött 
vízmintákat a KÖJÁL la
boratóriuma vegyelemezte. 
Érdekes eredmények jöt
tek ki. Az igen magas nát
rium, kálium és vastarta
lom, a kénhidrogén és fő
leg a kiugróan sok klorid 
és fluorid ion arra utal, 
hogy ez gyógyvíz. A rész
letes vizsgálatok most 
folynak Budapesten, az 
Országos Közegészségügyi 
Intézetben, ennek eredmé
nyét várja mindenki izga
tottan. S ha sejtésünk 
valóra válik, a Mecseki 
északi oldala hamarosan 
egy szép, új, modern 
gyógyfürdővel lesz gazda
gabb. S külön öröm szá
munkra, hogy ezt a Kutató 
Mélyfúró Üzem dolgozói
nak köszönhetjük.

K. L,
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Harc a három méter feletti 
kirobbantott mélységért

Választottunk

Olvosóink előtt talán már 
unalmassá válik, hogy az 
utóbbi időben állandóan em
legetett kérdés üzemünk lét
számhiánya. Ez sajnos fenn
álló valóság, de persze nem 
azért térünk ki rá oly sok
szor, mert témahiányban 
szenvedünk, hanem azért, 
mert ezen mindenképpen se
gíteni akarunk.

Azon már régen túljutot
tunk, hogy ezt a tényt csak 
pusztán megállapítsuk. (Ez 
különben sem egy nagy fel
adat!) Üzemünk egészében és 
az egyes csoportok is azon 
munkálkodnak, hogy a meg
lévő állomány létszámát meg
tarthassuk, illetve a létszám- 
hiányt jobb munkaszervezés
sel, nagyobb teljesítmények 
elérésével ellensúlyozzuk.

Ezért is kerestük fel most 
perkovics Zoltán elvtársat, a 
robbantási munkálatok veze
tőjét, hogy mondja el, mit 
tesz a fenti célok érdekében 
az üzem robbantási csoport
ja.

m3/mű vágat %

6,85 117,4
6,62 110,7
6,42 108,6
6,26 101,8

A lerobbantott kőzettö
meg növelésének milyen
módja van, figyelembe vé
ve a bánya sajátos viszo
nyait?

Lehetőségeink eléggé kötöt
tek. Hiszen a létesítendő vá
gatok, illetve üregek szelvé
nyének megnövelése nem gaz
daságos és nem is ésszerű. 
De ezt megkötik egyéb geo
lógiai adottságaink is. így vi-

Fúrásí munkaciklus tagolása: 
Előkészületi és befejezési idő 
Tiszta fúrási idő
Manipulációs Idő
Operátor mérési idő 
Egyéb produktív idő

összesen: 100,0

Ez a Jelenlegi 1,4 fm-es 
robbantási mélységnek meg
felelő felbontás. Ha viszont 
egy robbantással 2,8 fm-t tu
dunk lerobbantani, akkor az 
előkészületi és befejezési faj
lagos idő (l fm-re vetítve) a 
felére csökkenik. De ha felére 
csökkenik a manipulációs idő 
is. Ez kb. 20 %-os teljesít
ménynövekedést jelent, csak a 
fúrási cikluson belül. Viszont 
minden munkaciklusnak meg
vannak a maga — robbantási 
ciklustól független — ciklus 
részidejei, amelyek a rob
bantási mélység növekedésé
vel arányosan csökkennek. A 
teljesítménynövekedést tehát 
így érhetjük el.

A robbantási mélység nö
vekedés nem okoz-e költ
ségnövekedést?

Látszólag jogos a kérdés. 
De vizsgáljuk meg közelebb
ről a dolgot:

Hogyan lehet a robban
tási munkák irányításával 
az üzemi létszámhiányt 
enyhíteni és a gazdasági 
munkát javítani?

Hogy termelési eredménye
inket állandóan javítani tud
juk, ellensúlyozzuk a létszám- 
hiányt, gazdaságosan termel
jünk, bányászati tevékenysé
günket vizsgálat tárgyává 
kell tennünk. így a robban
tási tevékenységünket is úgy 
kell irányítani, hogy teljesít
ménynövekedést eredményez
zen összüzeml gazdasági te
vékenységek javulása mellett.

Hogyan lehet ezt a telje
sítménynövekedést elérni a 
robbantási munkák terüle
tén?

Ezt az egy robbantásra eső 
kőzettömegek növelésével le
het elérni, amit világosan bi
zonyítanak az 1969-es adata
ink is:

fejtés % ossz. telj. %

116,1 115,4
112,0 111,8
111,0 109,3
109,7 101,9

szont csak 
marad: a 
növelése.

egy lehetőségünk 
robbantott mélység

A robbantott mélység ho
gyan eredményezi a fenti 
teljesítmény növekedést?

Azt az inproduktív idők 
produktív munkaidővé átala
kítása eredményezi. Ennek 
bizonyítása érdekében vizsgál
juk meg pl. a fúrási munka
ciklust.

ciklus rész %-ban 
26,7 
29,3

\ 26,0 
' 1,4

16,6

A teljesítmény növekedés
ből egy megtakarított dolgozó 
esetén évenként 24 000 Ft ál
landó költségmegtakarítás
adódik számunkra, amely füg
getlen a munkabértől és tel
jesítménytől. Pl. 20 %-os telje
sítménynövekedés tehát közel 
3 millió Ft megtakarítást 
eredményez. Ezt a teljesít
ménynövekedést viszont úgy 
tudnánk elérni, ha a jelenle
gi 1,47 fm helyett 2,80 fm-re 
növelnénk robbantási mélysé
günket. Igaz, hogy ebben az 
esetben a Ft/m3 költségünk 
kb. 2,0 Ft/m3-rel emelkedik, 
ami 8-9 %-os robb. költség 
növekedést jelent. Ez — flgye- 
lembevéve az össz. termelt

kőzetmennyiségünket, kb. fél
millió Ft. többletköltséget je
lent, amely összeg csak 1/6 
része a fenti megtakarításnak. 
Tehát a robbantási mélység 
növekedése abszolút értelem
ben költségnövekedést jelent,

de a fajlagos össz. üzemi költ
ség lényegesen csökkenik. (3. 
ábra.)

A fenti adat nagyon biz
tató. De a robbantott mély
ség ilyen arányú növeke
dése miképpen eredményez 
ilyen kis költségnöveke
dést?
A szakirodalom fajlagos 

robbanóanyag felhasználás 
alakulását a fúrt — robbantott 
mélység függvényében para
bolikusán növekvőnek tünteti 
fel. (1. ábra;)

Üzemi tapasztalataink vi
szont nem ezt mutatják. Ta
pasztalati adataink az optimá
lis fúrt — robbantott mélysé
get az egyéb tényezőket is 
figyelembe véve (pl. teljesít
mény alakulás), a nagyobb 
mélység felé tolja el. Ez kí
vánatos is.

A fajlagos gyutacs felhasz
nálás is állandóan csökkenik 
a robbantott mélység függvé
nyében. (2. ábra.)

E két tényező biztosítja a 
kis mértékű robbantási költ
ségnövekedést.

A létszámhiány jelen ál
lása mellett mi a további 
feladat a robbantási mun
kálatok területén?
Csakis a robbantási mély

ség növelése, mert ha pld 15 
%-kal csökken a létszámunk 
és a jelenlegi teljesítménye
ket tartjuk, akkor éves szin
ten kb. 6 millió Ft veszteség
gel zárunk.

Ahhoz, hogy ezt a létszám- 
hiányt ellensúlyozzuk és tart
suk az I. félévben elért nye
reségünket, 12 %-kos teljesít
ménynövekedést kell elér
nünk. Ezt pedig kb. 1,9 fm-es 
robbantási mélység biztosítja 
számunkra. Természetesen az 

i egyéb szükséges műszaki fel-
j tételek biztosítása mellett.

Ezt a robbantási mély
ségnövelést hogyan kíván
ja az üzem elérni és mik 
Berkovics elvtárs további 
tervei?
Elsősorban műszaki fejlesz

téssel, robbantástechnológiai 
kísérletekkel. Ilyeneket jelen
leg is végzünk már a 11. szinten 
Kónya János régi, tapasztalt 
vájárunk közreműködésével 
az üzemi robbantási csoport

I irányítása mellett.
Szintes vágaton szeretnénk 

| elérni még ebben az évben a 
i 3,0 fm feletti kirobantott 
mélység technológiájának ki
dolgozását. Majd ezután kö
vetkezik a gurítók és fejtési 
kamrák nagymélységű rob
bantástechnológiájának kikí
sérletezése.

A jelenleg rendelkezé
sünkre álló berendezéseink 
(fúrógép, rakodógép stb.) 
minősége és teljesítőképes
sége arányban áll-e a 3,0 
fm feletti robbantási tech
nológiával?
A fentiekben ismertetett 

gazdasági eredmények — je
lenlegi gépi berendezések al
kalmazása esetén érvényesek. 
Ha azonban olyan fúrógéppel 
tudnánk dolgozni, amelyekkel 
a nagy mélység esetén a fú
rási sebesség nem hogy csök
kenne, hanem a jelenlegihez 
képest még emelkedne is, 
hogy a rakodógépeink na
gyobb teljesítményre is képe
sek lennének, gazdasági ered
ményeink közel kétszeresére 
javulhatnának. Mindenesetre 
a 3,0 fm feletti robbantott 
mélységből fakadó maximális 
eredményeket csakis a na
gyobb teljesítményű fúró- és 
rakodógépekkel lehet biztosí
tani.

Igaz ugyan, hogy ezek be
szerzése pillanatnyilag komoly 
költségmegterhelést jelentene 
üzemünk számára, de a ve
lük elérhető gazdasági ered
mények alapján ez a kiadás 
egy éven belül megtérülhetne 
- mondotta végezetül Berko
vics elvtárs.

Nagy Sándor

A KISZ Központi Bi
zottsága 1969. május 29-30- 
án ülést tartott, ahol ha
tározatot hozott az alap
szervi vezetőségek, csúcs
vezetőségek választásáról, 
valamint a tagösszeírásról 
és a tagsági könyvek ér
vényesítésének végrehajtá
sáról.

A KISZ Központi Bizott
ság határozata egyértelmű
en meghatározta csúcsve
zetőségünknek és alapszer
vezeteinknek a feladatot. 
Munkánkat az elmúlt két 
hónap alatt e fontos fel
adat sikeres végrehajtása 
jelentette az akcióprogram 
teljesítése mellett.

A munkát az ide vonat
kozó politikai irányelvek 
alapján kezdtük el. Első
nek a csúcsvezetőség és az 
alapszervi titkárok káder
foglalkozásai zajlottak le, 
Kisdaróczi János elvtárs, 
üzemünk PB titkárának 

! irányítása alapján.
Az alapszervi titkárok 

tarsolyukban hasznos ta
pasztalatokkal láthattak 
hozzá az alapszervi veze
tőségi tagok káderfoglalko
zásához. A párttitkárokkal 
közösen tették fel a mér
cét, támasztottak követel
ményt. Politikai hozzáál
lás, vezetőkészség, népsze
rűség a fiatalok körében, 
becsületes, odaadó gazda
sági munka, ha mind sze
repelt a fiatalok egyénisé
gében, csak akkor jöhet
tek számításba az ifjúsági 
vezetők.

Vissza volt a legnagyobb 
kérdés, a tagság javasolja- 
e őket? A jelölőbizottság 
gyűjtötte a javaslatokat, 
összegezte, s annak alap
ján tette meg javaslatát 
az új vezetőségre.

A választási munkával 
párhuzamosan folyt a tag
összeírás, a tagsági könyv 
érvényesítés. Tagösszeíró 
csoportok keresték fel 
egyenként a fiatalokat, 
meghallgatták véleményei
ket a KISZ munkájáról, 
javaslatokat kértek a szer
vezeti élet színesebbé, vál
tozatosabbá tételére. A tag- 
összeírók munkáját, a fia
talok ragaszkodását jelzi az 
a tény, hogy a 26. életévet 
betöltött fiatalok szinte

Régi hangszereken, új dallamok
Varga Jenő elvtárs, a 

Szolgáltató Üzem KISZ tit
kára egy meghívót nyúj
tott át a részemre, mely 
az okt. 4-i „Szüreti bálra” 
szólt, örömmel tettem ele
get a meghívásnak.

A szüreti bált a közpon
ti Műszaki Klub helyiségé
ben tartották meg, ahol 8 
órára már valamennyi 
vendég elfoglalta ülőhe
lyét. A táncparkett felett 
szőlőfürtök kínálgatták 
magukat, az egész terem 
a jó rendezés munkáját 
tükrözte. A bál megnyitá
sa dr. Varga Aladárné hu
moros köszöntőjével vette 
kezdetét, majd a Fémipari 
Vállalat tánccsoportjának 
pergő ritmusú táncai után 
elkezdődött a bál. Az ital 
és ételféleség bő válasz
tékáról az Üzemi Vendég
látó Vállalat gondoskodott. 
A jó gondoskodás bizonyí
téka az, hogy már 10 órá
ra kitűnő hangulat uralko
dott a meghívottak között.

A talpalávalót régi hang
szereken, de új dallamok
kal az öt kitűnő zenész 
biztosította.

kivétel nélkül kérték tag
sági könyvük érvényesíté
sét. Aktív munkát vállal
nak, segítik az akcióprog
ram maradéktalan végre
hajtását.

Több fiatal elmondta, 
hogy szeretne előbbre lép
ni. A munkásosztály él
csapatába, az MSZMP-be í 
kéri felvételét, örvende
tes, hogy a pártmunkát a 
KISZ munkával akarják 
összekapcsolni, összehan
golni.

Ilyen megelőző munka 
után kerülhetett sor a ve
zetőségválasztó taggyűlé
sekre.

A Szolgáltató Üzem Il-es 
KISZ alapszervezete tar
totta először a vezetőség
választó taggyűlését.

A vezetőség, a tagság lá
zas izgalommal készült ok
tóber 6-ra. Az üzem terü
letén mindenhol plakátok 
hirdették „a Il-es KISZ 
alapszervezet vezetőségvá
lasztó taggyűlést tart...”

Műszak után a fiatalok 
a Műszaki Klub szépen 
feldíszített helyiségébe 
mentek. A falon hatalmas 
tábla: „Köszöntjük a ve
zetőségválasztó taggyűlést”- 
a sarokban szavazófülke, a 
hangosító berendezés moz
galmi dalokat sugárzott. 
Megteltek a széksorok, a 
DÍVSZ indulóval kezdetét 
vette a taggyűlés. A veze
tőség beszámolója után pa
rázs vita alakult ki. Kri
tikusan és önkritikusan 
hangzottak el a hozzászó
lások. Az alapszervezet két í 
és fél éves munkájáról 
volt szó. A számottevés 
így lett teljes, a közös ér
tékelés alapján.

IA Magyar JáiékfiltHszetnlc
Ötödik alkalommal került 

megrendezésre a magyar já
tékfilmek seregszemléje. Ezen 
országos rendezvény immár 
rendszeressé vált.

Az V. Magyar Játékfilm 
Szemle zsűrije a társadalmi 
födíjat az „Aranybusó”, Sára 
Sándor „Feldobott kő” cimű 
filmjének ítélte. A közönség 
díját a Pécs—Baranya-i mo
zikban lefolyt közvélemény 
kutatás adatai szerint — ki
emelkedő szavazataránnyal — 
Fábri Zoltán „Pál utcai fiúk” 
c. filmje nyerte el.

Mókából sem volt hi
ány, mert akit szőlőlopá
son értek a magyar nép
viseletbe öltözött fiúk és 
leányok, annak pénztárcá- 

| ját 10,— Ft-tal meglcöny- 
nyítették.

„Vendég, aki ide be
lépsz, aláveted magad já
tékos törvényeinknek, él
celődéseinknek” — figyel
meztetett a „szigorú” fel
hívás, amit később saját 
magamon is tapasztaltam, 
mert jött a „HEKUS” fel
iratot viselő kislány és be
kísért a helyiség egy sar
kában elkerített „börtön” 
feliratú elkülönített rész
ben. Jóindulatú ismerősöm 
2,— Ft-os megváltása sza
badított ki rácsos börtö
nömből. Ügy látszik, hogy 
nem tartottam be a játék 
törvényeit, mert még a ké
sőbbiek folyamán kétszer 
kísértek be, asztaltársaim 
nagy derültsége közepette. 
Ezt az ítéletet inkább vál
lalták a játék megszegői, 
mint a kartonra pingált 
majom viselését a háton 
hordozva. Az elnéző bör
tönőr megengedte az oda

Ezt követően a jelölő bi
zottság elnöke tette meg 
javaslatát az új vezetőség
re. Rövid szünet, s néhány 
szendvics elfogyasztása 
után került sor a titkos 
szavazásra. Az eredmény- 
hirdetést feszült izgalom
mal várta mindenki, főleg 
a „régi” titkár s a vezető
ségi tagok. A kérdés: el
nyerik-e a tagság bizalmát 
újabb két évre? Az ered
mény: egy-két ellenszava
zat kivételével egyértel
műen a jelölteket válasz
totta meg vezetőinek a tag
ság.

A KISZ Bizottság kül
dötte, Palásti József elv
társ gratulált a taggyűlés 
elnökének: „Jól előkészí
tett, jól szervezett taggyű
lés volt — jól dolgozta
tok.

A pár elismerő szó az 
üzem egész kollektíváját, 
annak közös munkáját di
csérte. A pártalapszerve- 
zet féltő gondoskodása, 
politikai irányítása, a gaz
dasági vezetők segítsége 
a műszakcserék megoldá
sában. A szakszervezet 
anyagi támogatása, plaká
tok, feliratok készíttetése.

A KISZ vezetőség ala
pos felkészülése bizonyít
ja, egy a cél: kommunista 
nevelés a szocializmus tel
jes felépítése.

Ha az új vezetőség az 
eddigi munkát tovább ja
vítja, új színt, új vonáso
kat honosít meg az alap- 
szervezet munkastílusában, 
akkor elmondhatjuk, hogy 
jó! választottunk.

Varga Jenő 
megbízott titkár

A legjobb színészi alakítás 
díját Töröcsik Mari kapta a 
„Holdudvar”, Balázsovits La
jos a „Feldobott kö„ és a 
„Fényes szelek” c. filmek fő
szerepeinek megformálásáért. 
Kiváló filmszínész! alakításért 
díjat kapott: Berek Katalin a 
„Próféta voltál szivem”, Soós 
Edit az „Ismeri a Szandi Man- 
dit?”, Kállai Ferenc ugyan- 

i csak ez utóbbi és Novák Ist
ván „Tiltott terület” c. film 
egy-egy karakterének meg
formálásáért.

Horváthné

bevonulóknak, hogy ma
gukkal vigyenek némi itó- 
kát, mert hátha nem lesz, 
aki kiváltja őket. A csőj 
szók ébersége sem akadá
lyozta meg az ügyes sző- 
lődézsmálókat abban, hogy 
a koraesti órákban a sző
lőfürtök elfogyjanak.

A Szolgáltató Üzem 
KISZ fiataljai és a meg
hívott vendégek nagyon 
jól szórakoztak e szombat 
estén.

Dicséret illeti a bál ren
dezőségét, akik ötletes já
tékaikkal, tréfáikkal ösz- 
szehozták üzemünk fiatal
jait, hogy a KISZ vezetö- 
ségválasztás előtt jobban 
megismerjék egymást.

A jól sikerült rendez
vény a bizonyítéka annak, 
hogy a Szolgáltató Üzem 
fiataljai nemcsak a mun
kában, hanem a szórako
zásban is — kommunista 
fiatalokhoz méltóan —, 
példamutatóan tudnak vi
selkedni.

Szuhanyik Lajos
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A november hónap a baj
nokságok hajrájának idősza
ka. NB-s csapataink vala
mennyien befejezik a küzdel
meket ebben a hónapban, sőt 
a kézilabda csapat már októ
ber végére lejátszotta vala
mennyi mérkőzését.

A labdarúgó csapatunk no
vemberi programja a követ
kezőképpen alakul: 2-án Sió
fokon próbálnak pontot vagy 
pontokat szerezni, majd 9-én 
a Máza Szászvár látogat Pécs
re. 16-án ismét hazai pályán 
a MÁV DAC lesz csapatunk 
ellenfele, végül az utolsó for
dulóban, november 23-án ide
genben, a Szekszárdi Dózsa 
lesz az ellenfél.

A műsor kétségkívül legér
dekesebb és legizgalmasabb 
találkozójának az Ércbányász
- MÁV DAC mérkőzés Ígérke
zik, hiszen a győriek a cso
port egyik legképzettebb és 
a bajnokságra legesélyesebb 
csapata.

Néhány hete sokkal izgal
masabbnak képzeltük el szá
munkra a bajnoki hajrát. Az 
őszi idény igen jól indult, 
5 mérkőzésen 9 pont és győ
zelem az éllovasok — Dorog
— Pápa — Fűzfő - ellen. Saj
nos a következő három mér
kőzésen szerte foszlottak a 
bajnoki remények. A 3 vere
ség közül a legfájóbb a PVSK 
elleni 0:1 volt, hisren Üjme- 
csekalján ez volt az első baj
noki vereség.

Ügy tűnik tehát, hogy csak 
a 3. hely megszerzésere van 
reális lehetőség. Elkeseredésre 
azért nincs ok. A leglényege
sebb, hogy a játékosok és a 
szakosztály vezetői okuljanak 
a kudarcból, s akkor jövőre 
maradék nélkül valóra vál
hatnak a remények.

A legizgalmasabb hajrá 
előtt feltétlenül a sakkcsapat 
áll.

A bajnokság kezdete óta 
fej-fej mellett külön versenyt 
vívnak a bajnoki címért a 
Tűzoltó Dózsa csapatával. A 
novemberi utolsó két for
dulóban nem kisebb a tét, 
mint a feljutás az OB I-be. 
Külön érdekesség, hogy no
vember 9-én Pécsett, a mű
szaki klubban kerül sorra az 
Ércbányász — Tűzoltó Dózsa 
rangadó. A sakkozóknak

Az Ércbányász SC kosárlabda életéből
1968. nyarán néhány lelkes 

„öreg”, az aktív játékot ko
rábban már abbahagyó kosa
ras szervezkedésbe kezdett, 
hogy létrehozzák az Ércbá
nyász SC új felnőtt szakosztá
lyát, a kosárlabda szakosz
tályt.

KI kell hangsúlyozni a „fel
nőtt” jelzőt, mert korábban is 
volt már kosaras élet Üjme- 
csekalján.

A Bánki Donát úti Általános 
Iskolában az ottani testnevelő 
tanár lelkes munkája nyomán 
olyan fiatal generáció nevelő
dött és még ma is együtt van, 
akik az Úttörő Olimpián sike
resen szerepeltek.

Az „öregek” szervezkedése 
is sikerrel Járt, 1968. őszén 
már bekapcsolódtak a megyei 
bajnokságba. 1969. tavaszán 
néhány fiatal, ügyes kosaras
sal megerősödve szakképzett 
edző irányításával már egy 
megerősödött, maga elé komo
lyabb célokat is kitűző szak
osztály indult az idénynek. 
Persze a kezdeti nehézségek 
megvoltak és még jelenleg is 
megvannak. Mert minden Űj- 
mecsekalján szerveződött szak 
osztálynak, a kosarasoknak 
is elsősorban pályagondjaik 
voltak és még vannak is.

Az eddigi, valamivel több, 
mint egyéves élet a vándorlás 
korszaka volt az edzések te
rén, de még a pályaválasztó 
Jogot is át kellett adni, mert 
saját, bajnoki mérkőzések le
bonyolítására alkalmas pálya 
nem volt. Az Ifjúsági csapat 
és a felnőtt csapat eddig szin
te két külön szakosztályt Je
lentett, ismét csak a pálya
gondok miatt.

A csapat tagjainak a lelke
sedése, játékszeretete volt és 
minden remény megvan arra, 
hogy lesz is a további munka 
éltető ereje. A jövő egyre 
szebbnek látszik. Épül már a 
saját kosárlabda pálya. Az 
Építők útjai új általános is
kola épülő szép nagy torna
terme mellett, amely tornate
rem otthona lehet az újme- 
csekaljal kosárlabda sportnak, 
megjelentek mór a ll-es bá
nyaüzem szoc. brigádjainak 
társadalmi munkásai, rendezni 
a terepet, előkészíteni a pálya 
alapját. A vállalatunk, a me
gyei TS és a sportkör anyagi 
támogatása lehetővé tette, 
hogy a Népstadion Vállalat 
itt egy magyar találmányú 
burkolattal, modern, új sza
badtéri kosárlabda pályát 
építsen.

Oj városrészünkben sok a 
sportolni vágyó fiatal. Pécsett

I győzni kell ahhoz, hogy a 
bajnokság megnyerésének re
ményével üljenek le Szom- 

! bathelyen november 23-án a 
táblák mellé az utolsó mér
kőzésre. Az utolsó forduló 
másik érdekessége, hogy a 
Tűzoltó Dózsa ellenfele a má
sik pécsi csapat, a Bányász 
lesz. így aztán mindkét csa
patnak szurkolhatunk.

Az asztalitenisz kedvelők 
ugyancsak nem panaszkodhat
nak. November elején Pécsre 
látogat egyik urópai ország 
férfi válogatottja. A szovjet, 
svéd, vagy az angol váloga
tott egyikének vendégszerep
léséről lehet szó.

A csapatbajnoki mérkőzések 
is eseményt jelentenek majd, 
annál is inkább, mert csapa
tunk valamennyi novemberi 
mérkőzését itthon játssza. 
16-án a budapesti Postás, 23- 
án a BVSC, 30-án pedig a Cse
pel jön Pécsre.

A Postás és a Csepel ellen 
jó küzdelem várható, csapa
tunk esélyes a győzelemre, 
szoros mérkőzésen. Az Érc
bányász — Postás összecsa
pásnak rangadó jellege van, 
mivel a győztes egyúttal az 
5. helyezést megszerzi. A 
BVSC ellen nincs sok esé
lyünk, de jó formában iévő 
csapatunk megszoríthatja a 
bajnokjeióltet.

Néhány évvel ezelőtt a vi
dék legjobbja cím rangot je
lentett az asztalitenisz NB 1- 
bcn. Ma már ez nem sokat 
mond. íteális esélyünk van 
arra, hogy csapatunk kihar
colja a banjokságban az 5. 
helyet. Ezzel abszolút értelem
ben is előrelép a tavalyihoz 
kepest, de a fejlődést igazan 
az mutatja, hogy egész év
ben méltó elleniele volt a 
legjobb budapesti csapatok
nak is.

A bajnoki hajrá tehát érde
kesnek, izgalmasnak Ígérke
zik, mind a csapatok, mind a 
sportkedvelők szempontjából. 
A legtöbb persze a játékoso
kon múlik, hogy valójában 
milyen lesz az idei végküzde
lem. De ha nem is úgy ala
kul, ahogyan szeretnénk, arra 
gondoljunk, hogy végered
ményben sportról van szó.

Rózsa Iván

hagyományai vannak a ko
sárlabda sportnak, szeretik 
itt a kosárlabdázást, nem is 
lehet szebb célja egy szakosz
tálynak, minthogy szervezett 
sportolási lehetőséget biztosit- i 
son minél több fiatalnak és 
ez alapját jelentheti a jó ered
ményeknek is. Ezt a célt tűz
te ki maga elé a kosárlabda 
szakosztály szeptemberben új
já alakult vezetősége. Az ala
pok már megvannak.

T. F.

Teke verseny
Ezúton értesítjük a teke

sport kedvelőit, hogy 1969. 
november 28-án, pénteken 
15,30-tól az Epitők újmecsek- 
aljai tekepályáján (munkás- 
szállás alagsora) tekeszakosz- : 
tályunk és a tömegsport biz. I 
rendezésében tehetségkutató 
tekeverseny lesz, amelyre 
mindenkit szeretettel várunk. 
Az egyéni verseny első három í 
helyezettje értékes tárgyjuta
lomban részesül.

Tömegsport Bizottság

Sportlétesítményeink épí
tése, korszerűsítése lényegé- ; 
ben két évvel ezelőtt kezdő
dött meg és jelenleg már 
komoly sporttelep áll spor
tolóink rendelkezésére. Ter
mészetes, hogy a szemlélő
dő előtt ismeretlenek a sport
klub problémái ezen a téren 
és csak azt látja, hogy szép 
zöld a füves pálya és jó ál
lapotban vannak a kézilab
da pályák.

Ez valóban így van, de a 
füves pályát pl. öntözni kell 
és nagyon sok pénzbe ke
rül ezt a hálózatról megol
dani. Erre a célra fúrtak 
kutat részünkre még a ta
vasz folyamán, de a továb
bi szerelési munkák terve
zési és egyéb problémák 
miatt fennakadtak a bürok
rácia hálóján. Most már az
zal is elégedettek leszünk, 
ha a következő évre elké
szül.

Nagy gondot okoz szá
munkra a dolgozók rendsze
res sportolásának megoldá
sa. Erre a célra építettünk 
egy kispályát, de rendszere
sen nem tudtuk biztosítani

Termeljünk gazdaságossan
A MEV II. sz. Bányaüzem 

1969. I-IX. havi önköltségi helyzete
Annak ellenére, hogy a 

kilenc hónap viszonylatá
ban átlagosan 80 fővel ke
vesebb volt az üzem lét
száma, s ez nagy részben 
a III. negyedévben volt az 
átlag felett (118 fő) 110,3 
százalékos fejtési, 112,1 %- 
os vágathajtási, 107,6 %-os 
összüzemi teljesítés mellett 
sikerült 102,8 %-os fémter
melést elérnünk.

A létszámhiány miatti 
átcsoportosítás ellenére 
vágathajtás vonatkozásá
ban, elmaradásunk nem 
számottevő, csupán 0,8 %- 
os. A jobb megkutatottság 
érdekében 22,4 %-os több
letfúrást teljesítettünk.

Az üzem abszolút költ
ségtervénél 0,2 %-kal töb
bet költött ugyan, de ezért 
2,8 %-os fém többletterme
lést adott.

Az üzem korrigált ön
költsége 97,7 %. A félév
hez viszonyítottan 2,1 %- 
os eredményromlás követ
kezett be, így a féléves 
megtakarításunk több,
mint egymillió Ft-tal csök-

Színházbérletek
Vállalatunk dolgozóinak kul- 

túrálls igényeinek kielégítésé
re a MEV dolgozóinak Bizto
sítási és önsegélyző Csoportja 
az idei színházi évadban 3 
alkalomra kibérelte a Pécsi 
Nemzeti Színházat.

Az első előadás Kálmán Im
re: Cirkuszhercegnő c. ope
rett bemutatója 1969. novem
ber 1-én (szombaton) este 19 
órakor lesz.

A további előadások Majláth 
Júlia: Ne szóljatok bele, Ily- 
lyés Gyula: OJ drámájának 
ősbemutatója.

A színházjegyeket a biztosí
tott tagok létszámarányának 
figyelembevételével kapták 
meg az üzemi SZB-k. A je
gyek a CSB tagoknak térítés 
nélkül igényelhetők.

Jó szórakozást kíván az
Intéző Bizottság

Sportlétesítményeinkről
a használatát az üzemek ré
szére, mert az öltözők és 
fürdők túlzsúfoltak. Elhatá
roztuk, hogy saját erőből 
építünk egy tömegsport öl
tözőt, fürdővel és szertárral. 
Az anyag egy részét bontás
sal, más részét a sportklub 
költségvetéséből szereztük 
be, jelenleg az épület ala
pozásánál tartunk, de a to
vábbi építéssel problémáink 
vannak, mert a felépíttetésé
re nincs pénzünk és csak az 
üzemek segítségével tudjuk 
megoldani. Sajnos, eddig 
csak három üzem nyújtott 
hozzá segítséget, pedig va
lamennyi segítségére szük
ségünk volna.

Bízunk benne, hogy a tö
megsport öltöző az üzemek 
segítségével még ez évben 
tető alá kerül és jövőre ki 
tudjuk elégíteni dolgozóink 
tömegsport igényét kultúrált 
körülmények között.

Ez évben vár még felépí

A Honvédelmi
Érdemérem
tulajdonosai
A polgári védelem szervezé

se, fejlesztése és a feladatok 
végrehajtása terén több év 
óta végzett kiemelkedő tevé
kenységük elismeréséért a 
honvédelmi miniszter elvtárs 
Honvédelmi Érdeméremmel 
tüntette ki: P i e g 1 Péter,
Kálmánczi József, M a g ó 
Sándorné elvtársakat.

Az elvtársaknak a polgári 
védelem érdekében kifejtett 
példamutató munkájukért kö- 
szönetünket és a további 
munkájukhoz erőt, egészséget 
kívánunk

Ezrcdparancsnokság.

kent. Ez elsősorban a júli
usi, de még az augusztusi 
rossz teljesítményeket is 
ideszámítva következett 
be, s ha szeptemberben 
csapataink nem produkál- 
ják az elért magas telje
sítményeket, félő, hogy to
vábbi százezreket adtunk 
volna oda az elért ered
ményből.

További feladatunk a 
fém kg terv teljesítése, 
úgy, hogy a jelenlegi több
let fémet megtarthassuk, 
míg abszolút költségek vo
natkozásában további meg
takarítást kell elérnünk. 
Ez a visszarabolható anya
gok többszöri beépítésével, 
illetve az új anyagok meg
fontolt felhasználása mel
lett lesz csak biztosítható.

Csekő József
vezetőkönyvelő
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tésre az északi ülöhelyi le
látó, amely eddig kivitelező ■ 
hiányában, jelenleg pedig 
ccmenthiány miatt késik.

A DCM újbóli beindulásá
val reméljük, elhárul az 
akadály és megkezdődik az 
építése. A lelátó felépülésé
vel közel háromezer néző 
részére tudunk ülőhelyet biz
tosítani. A déli állóhciyi s a 
kézilabda lelátó 1970-ben 
épülne meg a tervek sze
rint.

Elkészült a labdarúgó pá
lyához szolgáló elektromos 
eredményjelző is, csak en
gedély hiányában nem tud
ja helyére állítani a Szolgál
tató Üzem.

Komoly erőfeszítéseket
tettünk azért, hogy kosár
labdázóink részére is bizto
sítsuk a megfelelő sportolá
si lehetőségeket, hosszabb 
huza-vona után létrejött a 
szerződés az Építők úti ál
talános iskolával, ahol a ,

Vállaltuk
a nagy évfordulók tiszteletére

Az Ércdúsító Üzem ver
senyvállalásai hazánk fel- 
szabadulásának 25-ik és 
V. I. Lenin születésének 
100. évfordulója alkalmá
ból.

Az Ércdúsító Üzem párt, 
szakszervezeti és KISZ bi
zottsága, valamint gazdasági 
vezetése kidolgozta a jubile
umi évforduló tiszteletére 
programját.

Termelési vonalon jelentős 
kihatású vállalás született. 
Ezek közül csak néhányat 
említsünk meg.

Az üzem pcrkolációs töré
si feladatait december 31. 
helyett december 10-ig vég
re akarja hajtani.

1969. évi önköltségi tervét 
4,5 százalékkal javítja, mely 
a korábbi vállalásokon túl
menően mintegy félmillió 
forintot jelent.

Tanulmányt készítenek a 
gipszhidráttal cirkuláló fém 
gazdaságosabb kinyerését 
szolgáló technológiai megol
dásra.

Az I. üzemegység területén 
és a II. üzemegységnél 
több surranteban alkalmaz
zák a zajártalom csökken
tést szolgáló gumibéléseket. 
A törő üzemrész légterének 
porártalmát az elszívó háló
zat tökéletesítésével 5 száza
lékkal kívánja csökkenteni 
az 1968. évi tényhez viszo
nyítva.

Hosszan sorolhatnánk még 
a közvetlen, termeléssel ösz- 
szefüggő vállalásokat, de 
néhány szóval érinteni kell 
az egyéb vonalon tett fel
ajánlások közül is néhányat.

Lenin születésének 100. év

Hírek
Szerkesztői üzenetek:

Selmeczi Rajmund elvtárs 
kérésére közöljük, hogy la
punk októberi számában meg
jelent „Nyílt levél” címzett
je Selmeczi Béla elvtárs, a 
Kísérleti Kutató Üzem dolgo
zója.

Következő Szerk. Biz. ülé
sünket november 4-én, du. 3 
órai kezdettel tartjuk a szo
kott helyen.

V
A Mecseki Ércbányász II. 

üzemi Szerkesztő Bizottsága 
október 2-án az üzemi párt- 
szervezet támogatásával 460,— 
Ft értékű könyvjutalomban 
részesítette az újságunk tar
talmához eddig legtöbb cik
kel hozzájáruló dolgozóinkat.

Hungara eszperantisztó című 
lap megjelentette az Ércbá
nyászban ' leközölt cikket, 
amely a szállóban végzett 
eszperantó misszióval foglal
kozott.

Varga Ilona ének és tánc
művész, a Pécsi Nemzeti 
Színház tagja magyarnóta est 
keretében lép fel a Ságvári- 
ban december 6-án, szombat 
este. Asztalfoglalást a rende
ző Szálló önkormányzati Bi
zottság elfogad.

Október hónapban kétszá
zan tekintették .meg a nagy
sikerű Cirkuszhercegnő c. ope
rettet a szállólakók.

sportklub műanyag pályát 
építtet a Népstadion Beru
házási Vállalatával. Cserébe 
a pálya használata mellett, 
az SC használhatja az isko
la nagyméretű tornatermét.

Sajnos, többszöri kísérle
teink ellenére az uszoda 
építéséből nem lett újból 
semmi, s gyakorlatilag re
mény sincs rá, hogy a kö
zeljövőben uszoda épüljön 
Cjmecsckalján. Az uszoda 
hiánya nagyban megnehezí
ti úszó szakosztályunk fej
lődését, nem beszélve az is
kolák úszás oktatásáról, 
amelyre feltétlenül szükség 
volna.

Ez a jelenlegi helyzet a 
különböző létesítmények 
építése terén, s azt kérjük 
a vállalat illetékeseitől, az 
üzemek vezetőitől, vala
mennyi dolgozónktól, hogy 
segítsék a sportklub fenti el
képzeléseit valóra váltani.

Bödő László

fordulója előtt üzemi szintű 
ünnepi pártnapot rendeznek.

A párt, szakszervezet, 
KISZ oktatások keretében 
az évfordulókkal kapcsola
tos ismertetések kerülnek 
előtérbe. A KISZ alapszer
vezetek jövő év március 15. 
és április 4. között rendezik 
meg a Forradalmi Ifjúsági 
Napokat, melynek keretében 
Krancz Pál elvtársat is meg
hívják.

Pályázatot hirdetnek az 
üzent dolgozói között „Tör
ténetek az Ércdúsító Üzem 
életéből” címmel, s legjobb 
három írást jutalmazzák.

Nagy létszámmal részt kí
ván venni az üzem sok szo
cialista brigádja a MÉV gaz
dasági, párt, KISZ és szak- 
szervezeti vezetése által 
meghirdetett vetélkedőn, 
melynek témaköre Lenin et. 
élete és munkássága, vala
mint 25 éves szocialista fej
lődésünk lesz.

A felszabadulás utáni ma
gyar irodalomból irodalmi 
vetélkedőt rendeznek üzemi 
szinten.

Ezen kívül népes brigád
létszámmal látogathatják a 
Ságvári Művelődési Házban 
sorra kerülő és az évfor
dulókkal kapcsolatos rendez
vényeket.

A program konkrét, szép 
feladatokat tűz az üzem kol
lektívája elé. Reméljük, hogy 
— mint eddig minden ver- 
scnymozgalomban - az Érc
dúsító Üzem kollektívája 
adott szavához méltó módon 
veszi ki részét a többlctfel- 
adatok és • vállalások teljesí
tésében.

Pálos János

Érdemes
„hűségesnek”
lenni
A bányásznapon 24 millió

Ft hűségjutalmat fizettünk 
ki dolgozóinknak. A hűség
jutalomban részesülők átla- . 
gosan 3 550 Ft-ot kaptak, ér
demes volt tehát hűséges
nek lenni és fegyelmezetten 
dolgozni.

Sajnos, nem minden dol
gozónk örülhetett e többlet- 
jövedelemnek. A szabályzat 
szerint Ugyanis az igazolat
lan mulasztók két hiány 
esetén nem kaphatnak, egy 
hiány esetén 50 százalékkal 
csökkentett összeggel része
sülnek a hűségjutalomból. 
Igazolatlan hiányzás címén 
610 ezer Ft nem került kifi
zetésre. Ezért viszont nem 
volt érdemes fegyelmezetlen
nek lenni.

J. K.

V
Közvélemény kutatás előzte 

meg a TIT előadássorozatot a 
munkásszállón a szakszervezet 
javaslatára. Az érdeklődők a 
kedvük szerint kiválasztott té
makörben hallhatnak értékes 
előadásokat.

Ilornung László elvtárs ve
zetésével KRESZ vetélkedőt 
tartottak a Zsebszínpadon. A 
Ságvári Művelődési Ház érté
kes díjakat osztott szét a 
győztes vetélkedőknek.

Január hó l-től a munkás- 
szállón 608 fő iratkozott be 
a Ságvári könyvtárba. A har
madik negyedévben 3 251 da
rab könyvet kölcsönzött ki a 
könyvtár, melynek húsz szá
zaléka ismeretterjesztő tárgy
körű volt.

V
iielyreigazítAs

Októberi számunkban sajná
latos hiba történt. „Kiváló ka
tonából megbecsült bányász” 
címmel rövid ismertetést ad
tunk Ács László vájár elv
társról, aki éppen olyan di
cséretes munkát végez üze
münkben, mint amilyet a had
seregben is nyújtott. Ehhez 
egy képet is mellékeltünk, 
amely azonban Tégcr Ferencé 
volt.

Acs elvtárstól ezúton is el
nézését kérjük. Téger elvtárs 
pedig talán nem nagyon ha
ragudott meg ránk, hogy őr
mesteri rendfokozattal leptük 
meg az összesen alig 24 órás 
katonai múltja után.

N. S.


